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30 lat listonosza Zmiany 
w dofinansowaniu

Krzysztof pracujesz 
jako listonosz od 30 lat. 
Czy dobrze mylę się, je-
śli zastanawiam czy ten 
zawód w przyszłości bę-
dzie tak mało popular-
ny jak dzisiaj Bednarz 
lub Rymarz? Przecież 

doba internetu rozwoju 
cywilizacyjnego, to musi 
mieć wpływ na twoją pra-
cę, a ty mi mówisz, że na 
brak pracy nie narzekasz 
i nie raz można się nieźle 
namęczyć?

K.P. Oj prawda w pracy 
jest wciąż bardzo wiele i 
według mnie ten zawód 
tak szybko nie skończy się. 
Wciąż jest wiele listów, 
lecz zmieniła się forma 
listów, Kiedyś udzie do 
siebie częściej pisali i wy-
syłali pocztówki, dziś są to 
najczęściej listy urzędowe, 
lub z instytucji bankowych. 
Choć przyszłość może być 
nieobliczalna.

Dlaczego zostałeś listo-
noszem 

K.P. W sumie to nawet nie 
zamierzałem, ale tak się ja-
koś stało, że spróbowałem 
i bardzo mi się to spodoba-
ło, a szczególnie kontakty 
z ludźmi. Zawsze byłem 
osobą kontaktową, więc 
znalazłem zajęcie, z które-
go jestem zadowolony 

Człowiek, którego można spotkać niemal codziennie, gdy wę-
druje z ciężką torbą, przemieszczając się z ulicy, na ulicę.  
Od domu, do domu,  pukając, od drzwi. do drzwi. wywołując 
uśmiech na wielu twarzach, które zna do lat. Od 30 lat w za-
wodzie listonosza Krzysztof Piotrowski. Rozmawia z nim Piotr 
Kurzyna

Wprowadzenie obowiązku 
wyboru pomp ciepła oraz ko-
tłów zgazowujących drewno 
i kotłów na pellet tylko z tych 
wpisanych na listę zielonych 
urządzeń i materiałów (lista 
ZUM), a także możliwość uzy-
skania najwyższego poziomu 
dofinansowania tylko na je-
den budynek mieszkalny jed-
norodzinny albo jeden lokal 
mieszkalny w takim budyn-
ku – to zmiany w „Czystym 
Powietrzu”, które zaczną obo-

wiązywać od kwietnia 2024 r. 
Odnośnie dofinansowania, to 
wkrótce ruszy kolejna edycja 
w programie MójPrąd. Można 
spodziewać się większego 
dofinansowania do magazy-
nów energii elektrycznej, a 
także na system zarządzania 
energią, aby jak najwięcej 
jej konsumować samemu. 
Informacje na temat progra-
mu Czyste Powietrze, można 
otrzyma w każdej gminie na 
terenie powiatu wałeckiego.

Od kwietnia nastpią zmiany w programie „Czyste po-
wietrze” Warto się zapoznać z informacjami, tym któ-
rych czeka modernizacja. A za kilka lat będzie dotyczyła 
każdego z nas.

W piątek rano zostało 
podpisane porozumie-
nie o budowę ścieżki 
rowerowej Wałcz-Strącz-

no. Beneficjentami jest 
Gmina Miejska Wałcz z 
Gminą Wiejską Wałcz. 
Ścieżka będzie znajdowała 

się w pasie drogowych drogi 
krajowej nr 22. Finansowana 
będzie ze środków unijnych 
w ramach zintegrowanych 
inwestycji terytorialnych. 
Ścieżka będzie się rozpoczy-
nać od wyjazdu z Bukowiny 
do Strączna. Ścieżka ma 
zostać oddana do użytku do 
końca 2025 roku. 

Rowerem do Strączna
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Ani słowa 
o kampanii...
Zastanawiałem się, czy w 
obecnym czasie, takim kam-
panijnym, gorącym, emocjo-
nującym można zapropono-
wać czytelnikom tekst nie 
odnoszący się w ogóle do 
wyborów samorządowych. 
Postanowiłem spróbować 
, licząc, że Piotr Kurzyna 
zaakceptuje zasugerowany 
przeze mnie temat.  Tenis - 
tak, dzisiaj będzie głównie 
o tenisie i oczywiście trochę 
o okresie świątecznym. 
Obrazki niewiast w tunikach 
uprawiających grę przypomi-
nającą tenis znane są z cza-
sów starożytnych. Natomiast 
współczesna wersja tenisa 
narodziła się na brytyjskich 
wyspach pod koniec dzie-
więtnastego wieku. Nie było 
potrzeby długo czeka , by 
dyscyplina ta rozprzestrze-
niła się najpierw wśród wyż-
szych warstw anglojęzycz-
nych, a później już na całym 
świecie. Tenis uważany jest 

za bardzo wyczerpujący i 
intensywny fizycznie sport, 
w którym niespodziewane 
rozstrzygnięcia są niczym 
niezwykłym. W rankingu 
najbardziej popularnych 
sportów na świecie plasuje 
się na czwartym miejscu z 
miliardem fanów. Zrozumiałe 
jest zatem ogromne zain-
teresowanie nim mediów 
i wybitnych, światowych 
marek, a co za tym idzie 
możliwość uzyskania przez 
sportowców pokaźnych za-
robków. Osobiście należę do 
grupy telewizyjnych kibiców 
tenisa. Jest to druga po piłce 
nożnej dyscyplina, której 
poświęcam czas, oglądając 
tenisistów w czasie różnych 
turniejów. Jeżeli mecze 
piłkarskie uwielbiam oglą-
dać na żywo, przebywając 
na stadionach położonych 
w wielu miejscowościach, 
czego oczywistą konsekwen-
cją są wyjazdy, nieobecność 
w domu i wydatkowanie 
pieniędzy, to z kolei mecze 
tenisa śledzę bezkosztowo 
siedząc w fotelu i włączając 
telewizyjne kanały sporto-
we. Kiedyś zapytałem żonę, 
który sposób mego kibico-
wania jest przez nią bardziej 
oczekiwany? Powiedziała, że 
odpowiedź jest bardzo pro-
sta i jednoznaczna. Aż wstyd 
się przyzna
, ale nie zgadłem o czym 
myślała. Wskazała piłkę 
nożną. 
Poważniej tenisem zacząłem 
interesować się, gdy Wojtek 
Fibak w 1976 roku doszedł 

do finału turnieju w Monte 
Carlo, pokonując po dro-
dze miedzy innymi Bjorna 
Borga. Później finał Masters /
także w 1976 roku/ z Manu-
elem Orantesem - w sumie 
przegrany - który jednak 
dostarczył tyle emocji, że na 
myśl o nim, nadal chcę ze 
złości obgryzać paznokcie. 
Mijały lata, a tenisiści polscy 
nie byli tymi sportowcami 
o których istnieniu wiedział 
cały kraj. Dopiero XXI wiek 
pokazał, że Polacy także po-
trafią błyszczeć na kortach 
topowych turniejów. Wśród 
mężczyzn sukcesy odno-
sili: Mariusz Frystenberg i 
Mariusz Matkowski, Łukasz 
Kubot oraz Jerzy Janowicz, a 
teraz coraz wyżej w rankingu 
plasuje się Hubert Hurkacz. 
Zaś wśród kobiet Agnieszka 
Radwańska - gwiazda tenisa, 
zwyciężczyni 20 turniejów, 
finalistka Wimbledonu - swo-
ją grą wyzwalała przeogrom-
ne emocje. Od 2020 roku tą 
najwybitniejszą jest jedyna 
w swoim rodzaju Iga Świątek 
- Polka, o której mówi świat. 
Pamiętam wywiad jakie-
go udzieliła razem z tatą, 
jeszcze przed wygraniem 
w 2018 roku juniorskiego 
Wimbledonu. Wówczas nie 
wiedziałem, czy będzie grała 
doskonały tenis, ale byłem 
przekonany, że jest to zdol-
na i bardzo mądra młoda 
dziewczyna, której karierę 
tenisową postanowiłem 
śledzi . Czynię to z wielką 
radością, cieszą mnie jej 

sukcesy, smucą /na szczę-
ście nieliczne/ jej porażki. 
Kolega z którym wymieniam 
poglądy na temat przebie-
gu meczów Igi, żartuje, że 
kibicuję jej tak, jakby była 
kolejną wnuczką. Mówi to, 
bo wie, co dla mnie znaczą 
moje wnuczki i wnuki. 
Jedną z groźniejszych rywa-
lek Igi jest Aryna Sabalenka. 
Jakoś tak się ułożyło, że 
gdy Białorusinka rozgrywa-
ła z kimś mecz, to zawsze 
chciałem, by wygrała jej 
przeciwniczka. Teraz, po 
tragedii jaka ją dotknęła, po 
niespodziewanej śmierci nie-
dawnego partnera, potrzeb-
na jest jej siła, dużo więcej 
siły niż w trakcie tenisowych 
meczów. Wierzę, że przetrwa 
ten trudny dla siebie okres, 
że wygra z niedobrymi 
myślami. Życzę jej tego. Za-
skoczyła mnie jednak swoją 
postawą, tym, że nie podda-
ła się i wystąpiła w turnieju 
w Miami zaraz po tragicznej 
śmierci bliskiej osoby.

Już jako młody chłopak 
zostałem przez rodziców 
przygotowany na to, że czas 
przed niedzielą Wielkanocną 
wiąże się z pewnymi wy-
rzeczeniami. Gdy w Wielki 
Czwartek rozpoczynało się 
Triduum Paschalne, gdy 
wieczorem w kościele prze-
stawały bić dzwony i grać 
organy - w naszym domu nie 
można było oglądać telewizji 
i słuchać radia, a trwało to 
aż do godzin wieczornych 

w sobotę. Nie ukrywam, że 
bardzo czekałem na zakoń-
czenie liturgii Wielkiej So-
boty i powrotu z kościoła do 
domu, bowiem o tej porze 
telewizja miała w zwyczaju 
emitować jakiś dobry film 
i można było go spokojnie 
obejrzeć , a zajęci w kuch-
ni ostatnimi świątecznymi 
przygotowaniami rodzice 
w tym nie przeszkadzali. 
W Wielki Piątek i w Wielką 
Sobotę do czasu poświęce-
nia pokarmów ułożonych w 
wiklinowym koszyku, mu-
siałem bezwzględnie prze-
strzegać postu. Nie tylko nie 
mogłem kosztować potraw 
mięsnych i słodyczy, ale w 
ogóle ilość jedzenia miałem 
ograniczoną. Oczywiście 
szybko zapominałem o tych 
drobnych niedogodnościach 
i nawet wczesne przebudze-
nie w niedzielny poranek, 
by rodzinnie udać się na 
rezurekcję - mszę kończoną 
procesją, rozpoczynającą się 
wcześnie rano o godzinie 
szóstej - nie powodowało 
utraty dobrego świąteczne-
go, nastroju.
I właśnie tego dobrego na-
stroju w okresie Świąt Wiel-
kanocnych życzę Państwu.

Marek Pawłowski
  

 Niezależnie 
od wszystkiego…
                                                                       
 Kampania wyborcza 
w toku. Jak  napisała w liście do 
redakcji kandydatka na burm 
strza Bogusława Towalewska: 
„baneroza zastąpiła nam be-
tonozę”. Ja tu sobie skromnie 
umieściłem kilka banerów z 
poprzednich wyborów, dbając o 
oszczędność środków i środo-
wiska, a tu wysyp, Panie tego, 
wysyp… Na szczęście, jakby w 
odpowiedzi, na ostatniej sesji 
podano informacje, jak wyko-
rzystać niepotrzebne już plaka-
ty.  Mam zaufanie do wybor-
ców, że mimo „kuszenia” liczbą 
podobizn umieszczanych, gdzie 
tylko się da, jedynym kryte-
rium wyboru  do władz miast, 
gmin i powiatu, będzie wiedza, 
doświadczenie i rozważność w 
sprawowaniu mandatów. Udział 
w samorządzie to nie zabawa, 
tylko praca, zapoznawanie się 
z dziesiątkami dokumentów 
i analiz i umiejętność podej-
mowania decyzji i zawierania 
kompromisów.  
***
Obserwując zaś kampanię w 
naszym mieście, dochodzę do 
wniosku, że niepostrzeżenie 
wymyka się  spod kontroli i 
przeradza się w, że zacytuję 
klasyka, „polskie piekiełko”. 
I wydawać by się mogło, że 
nadchodzące Święta Wielka-
nocne przyniosą uspokojenie 

nastrojów, niestety, nadzieja 
próżna. Nadal larum grają i są-
dzą innych po pozorach. Kilka 
dni temu ktoś zarzucił tworze-
nie koalicji li tyko na podstawie 
spotkania przedwyborczego. 
Ta zaś rzekoma koalicja  ma 
się kłaść cieniem na dobrym 
imieniu wyimaginowanego 
koalicjanta. Tymczasem,  jak 
sięgnąć wstecz, to ugrupowa-
nia polityczne i stowarzyszenia 
działające w powiecie i Wałczu, 
przechodziły, wraz z wieloma 
ich sympatykami i członkami, 
różne transformacje. Wystarczy 
spojrzeć na listy kandydatów, 
by dostrzec, że wielu z nich 
wciąż poszukuje swojej toż-
samości. Jedni wyczerpali już 
możliwości, a inni niechybnie 
się do końca tej listy zbliżają. 
Wytykanie błędów innym,  po-
winno być jednak poprzedzone 
oceną własnych szeregów, by 
nie narażać się na śmieszność. 
Nadto owi członkowie i kan-
dydaci, którzy z niejednego 
pieca chleb jedli, byli już we 
wszelkich możliwych koalicjach 
formalnych i nieformalnych. 
Zanim się komuś zarzuci w 
czymś udział, warto poszukać 
belki we własnym oku. Okiem 
zaś wystarczy rzucić na skład 
organów rad miasta i powiatu.
*** 
Ciekawą formą obwieszczenia 
o nieprawdziwym porozumieniu 
było wezwanie do przyznania 
tego faktu. Wezwanie do opo-
wiedzenia się po jakiejś stronie, 
nie zawsze skutkuje uzyska-
niem odpowiedzi. Ta forma 
retoryki zmierza do przykleje-
nia komuś etykiety, obrzucenia 
go jakimś błotkiem, które, jak 
to błotko, ma tendencję do 
przylegania. I żeby to jeszcze 
było zaproszenie do rozmo-
wy w tzw. realu, oko w oko, z 
otwartą przyłbicą,  bo wtedy 
niewątpliwie trzeba  wziąć 

odpowiedzialność za słowo, 
a to nie zawsze jest „bułka z 
masłem”. No i  jak ma się w tej 
sytuacji zachować wezwany 
do odpowiedzi? Odpowiesz na  
wezwanie, to znaczy, coś jest 
na rzeczy,  nie odpowiesz, to 
tym bardziej -  stare to, zużyte 
socjotechniki. Wychodzi przy 
tym, że ci co pytają, wiedzą 
o nas więcej niż my sami o 
sobie wiemy. Skutkiem tego, 
z ostrożności, nie poszedłem 
na spotkanie z posłem Barto-
szem Arłukowiczem, bo pewnie 
zostałbym koalicjantem.
***
Dyskusje w mediach społecz-
nościowych, które ostatnio 
pojawiły się pod kilkoma po-

stami, niestety, prowadzą ich 
uczestników na manowce, bo 
nie tylko nie są merytoryczne 
pod względem treści, ale też 
mocno ryzykowne z uwagi na 
pojawiające się mało wybredne 
określenia, nawet jeśli ukryte 
pod płaszczykiem „poetyckich 
uniesień autorów.” Gdzieś tam 
pojawiają się przytyki do cech 
fizycznych kandydatów. Ktoś 
znany zamieszcza taki tekst 
w mediach, a pod nim rozpi-
sują się inni, rozkręcając się z 
każdym wpisem i dokładają, 
dokładają, dokładają… Widząc 
nazwiska autorów postów, bo 
nie są anonimowi, czuję roz-
czarowanie, bo, przynajmniej 

część z nich, podobno aktyw-
nie walczy z mową nienawiści 
i hejtem. I pewnie zarzuci mi 
ktoś jednostronność, więc 
przyznam, że każda ze stron 
miała w tym nakręcaniu się 
jakiś udział. 
Niezależnie zaś od wszystkiego 
tliła się we mnie  nadzieja, że 
na czas wyborów nie przeniosą 
nam Warszawy  do Wałcza, a 
jednak przenieśli.

Pomimo wszystko: zapraszam 
na wybory!!!

Cezary Skrzypczak
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Gminie Wałcz 
gościł europo-
seł prof. Bogu-
sław Liberadzki, 
podczas rozmów 
w urzędzie po-
ruszano tematy 
dotyczące samo-
rządów, ale także 
rolnictwa.
W trakcie spotkania poja-
wiła się niezapowiedziana 
delegacja rolników działa-
jących na terenie gminy, 
którzy chcieli bezpośrednio 
porozmawiać z europo-
słem i przedstawić swoje 
postulaty.  Mimo napiętego 
grafiku europosła udało 
się usiąść do stołu, aby 
wysłuchać każdej ze stron. 
Rolnicy podkreślali, że 
problem w rolnictwie jest 
widoczny, a Zielony Ład 
temu nie pomaga. Zwięk-
szony import surowców rol-
nych z Ukrainy zdecydowa-
nie szkodzi, tak samo jak 
agresywna polityka cenowa 
dużych koncernów. Euro-
poseł Bogusław Liberadzki, 
podkreślił, że największym 
problemem w ściąganym 
zbożu do Polski, to brak 
nadzoru fitosanitarnego . 
Mniejsze restrykcje unijne 
są możliwe i powinny być 
zagwarantowane w Zielo-
nym Ładzie zmniejszone 

ilości ziemi ugorowanej jak 
i przepisy dotyczące nawo-
zów można zmniejszyć. Po-
winniśmy także pracować 
nad wdrożeniem klarow-
nych zasad dotyczących 
eksportu, i dobrym rozwią-
zaniem byłoby stworzenie 
ceny gwarantowanej, aby 
nie zabijać rolnictwa w Unii, 
ściągane zboża spoza Unii 
wówczas musiałoby być w 

cenie dorównane różnicą 
do poziomu unijnego, a z 
tych przychodów rekom-
pensować koszty wpro-
wadzonych ograniczeń.
Europoseł podjął się 
dyskusji ze względu na 
szacunek do rolników i po 
wspólnych rozmowach 
ustalono w jakiej formie 
można podjąć dalsze 
rozmowy, aby przed-

stawić postulaty polskich 
rolników innym europar-
lamentarzystom. Przed-
stawiciel rolników Mariusz 
Górnik , pojawił się takeże 
na późniejszym spotkaniu 
popołudniowym w WSM. 
Tam poprosił o podpisanie 
przygotowanych postula-

tów i woli dalszych rozmów 
i wspierania rolników w 
Polsce. Profesor B.Libe-
radzki podpisał postulaty i 
zobowiązał się być głosem 
w Europie, aby szukać 
rozwiązań, które będą jak 
najbardziej uczciwe. 

Wizyta Europosła Liberadzkiego



POWIAT WAŁECKI - BEZPIECZNY, ZASOBNY, EKOLOGICZNY, NOWOCZESNY

Jesteśmy po to, 
by działać na rzecz wspólnego dobra, 

by Powiat Wałecki rozwijał się 
jak pragną Jego Mieszkańcy. 

Przychodzimy z programem, a w nim między innymi:

- Aby szkoły ponadpodstawowe podniosły poziom  na-
uczania i były bardziej przyjazne dla ludzi młodych. Na-
uczyciele powinni być lepiej motywowani i nagradzani za 
dobre efekty.

- Aby służba zdrowia zaczęła działać  w końcu sprawniej 
i szybko. Wsłuchujemy się w głosy mieszkańców, wiemy 
czego oczekują.

- Samorząd musi być przyjazny seniorom, osobom niepeł-
nosprawnym i wykluczonym społecznie. Główne zadanie 
samorządu, to zaspokojenie potrzeb mieszkańców, a nie 
wybranych elit.

Zapraszamy do głosowania  na 
KANDYDATÓW KWW „WSPÓLNY POWIAT”,

bo to jest  podstawa przywrócenia  normalności,
ale też rozwoju POWIATU i współpracy

z wszystkimi GMINAMI. 

Nasi  KANDYDACI wszechstronnie wykształceni,
ambitni i chętni do pracy na rzecz POWIATU,

są GWARANCJĄ ZMIAN  
 oczekiwanych przez Mieszkańców .







Czy zdarzają się jeszcze 
listy, gdzie kochanek 
pisze do swojej kochan-
ki, albo lawina kartek na 
święta? 
K.P. Listów coraz mniej. Ilość 
znikoma, ale zderzają się 
kartki na święta, ale bardziej 
ludzie żyją Bożym Narodze-
niem,  jest bardziej  obcho-
dzone w naszej tradycji niż  
Wielkanoc 

Czy miałeś jakąś niety-
pową przesyłkę, którą 
dostarczyłeś? Opowiedz,  
coś najbardziej nietypo-
wego?
K.P. Miałem coś takiego 
kiedyś, gdy była akcja ogól-
noświatowa, jeżeli chodzi 
o wąglika. Taką podejrzaną 
przesyłkę zaniosłem kiedyś 
do Powiatowego Urzędu 
Pracy, który znajdował się 
wówczas na ulicy Dąbrow-
skiego. Przesyłkę położy-
łem na stole i nagle z niej 
wysypał się biały proszek.  
Oczywiście objęci byliśmy 
wszystcy kwarantanną, za-
mknęli w pomieszczeniach i 
przyjechały służby ze Szcze-
cina, aby pobrać próbki do 
analizy. Okazało się, że ktoś 
zrobił głupi kawał i wsypał 
proszek do pieczenia. Choć  
wszystko wskazywało na to,  
że coś mogło być na rzeczy, 
bo  przesyłka była dość nie-
typowo zapakowana, gdyż 
wycięty był adres urzędu z 
innej koperty,  którą Urząd 
Pracy wysłał do kogoś.  Nie 
było śladów do identyfikacji , 
ani odcisków. Było to strasz-
nie podejrzane i atmosfera 
zrobiła się naprawdę niekom-
fortowa na kilka godzin 

Jak roznosisz przesyłki 
do ludzi, to rozumiem, 
że pozytywnie jesteś 
odbierany, mimo że psy 
szczekają na listonoszy i 
ciągają za nogawki, to o 
ludziach tego powiedzieć 
nie możesz.
K.P.  Ludzie są naprawdę 
sympatyczni 

Zdarzały się jakieś nie-
typowe sytuacje gdy 
pukasz do drzwi i tam 

otwiera...
K.P.  Są bardzo różne sytu-
acje (śmiech) każdy właści-

ciel domu, czy mieszkania 
ma prawo otworzyć sobie 
drzwi w takim stanie i w taki 
sposób, jaki chce. On jest 
gospodarzem, więc ja tylko 
przynoszę listy i przesyłki. 
Ale najczęściej, to jest życzli-
wość ludzka?

Są takie miejsca,  któ-
re odwiedzasz i zawsze 
wiesz, że tam spędzisz 
więcej czasu
K.P. Oczywiście są takie 
osoby, a czasu jest bardzo 
mało i nie każdemu można 
jego poświęcić tyle, ile by się 
chciało. Mam miejsca, gdzie 
mogę napić się kawy czy 
wody w ciężkim dniu

Krzysztof, obserwujesz 
coraz więcej osób samot-
nych?
K.P.  Tak zdecydowanie,  
kiedyś pamiętam pełne 
mieszkania i dzieci, bo wy-
chowaliśmy się razem przez 
pokolenie, a dzisiaj w domu 
jest często pusto,  te osoby 
potrzebują chwilę zrozumie-

nia, rozmowy, a nawet cza-
sami jakiejś drobnej pomocy. 
Tutaj akurat mimo napiętego 
dnia, zawsze służę pomocą. 
Nigdy nie odmawiam.

Czyli listonosz jest trochę 
takim terapeutą 
K.P. W sumie trochę tak. 

Każdy w życiu ma jakiś 
gorszy okres. Ja również 
takie coś miałem i czasami, 
gdy miałam ciężkie dni w  
życiu, to niektórzy sugero-
wali, abym poszedł na urlop, 
odpoczął, a Ja stwierdziłem,  
że nie.  Muszę iść do swojej 
ulubionej pracy, bo kontakt z 
drugim człowiekiem bardzo 
mocno pomaga, działa to tak 
naprawdę w dwie strony

Jako Listonosz, masz 
ciągły kontakt z ludźmi, 
a  to chyba pomaga też w 
działaniu jako samorzą-
dowiec
K.P. Tak czasami nawet po 
pracy, wracając do domu, 
mam kilka spraw do zała-
twienia.  Udzielam się spo-
łecznie, coś robię dla ludzi a 
w telefonie mam 7000 kon-
taktów i jeżeli ktoś dzwoni, 
to odbieram lub oddzwaniam 
i jestem dla ludzi non stop, 
na szczęście moja żona jest 
wyrozumiała.

Pamiętasz jakieś ciekawe 

zdarzenia w swojej pracy, 
o którym nigdy nie zapo-
mnisz?
K.P. Tak jest to życzliwość 
ludzka. Pamiętam, jak kiedyś 
miałem kontuzję, to w każdy 
dzień do mnie dzwoniło oko-
ło 50 osób, po to tylko, aby 
spytać, jak się czuję i co się 
stało. Po powrocie, mnóstwo 
ludzi podchodziło z życzliwo-
ścią po to, aby ściskając dłoń 
powiedzieć miłe słowa

Wspaniałe, to bardzo 
miłe uczucie
K.P. Dlatego mocno związany 
jestem z  mieszkańcami i 
mam nadzieję, że sił mi jesz-
cze długo nie zabraknie.  

Ale wracając do pracy 
samorządowej, to masz 
niesamowity komfort, bo 
podczas pracy na komisji, 
gdy chcesz dowiedzieć 
się,  co sądzą o danym 
pomyśle mieszkańcy, to 
na drugi dzień możesz 
przyjść z gotowym roz-
wiązaniem i nikt ci nic nie 
„wciśnie” przypuszczeń,  
bo powiesz „sprawdzam” 
i  sprawdzisz
K.P. Oczywiście, nawet czę-
sto to robię i czasami radzę 
się mieszkańców w ważnych 
kwestiach.  Czego chcą, bo 
praca radnego, to więź mię-
dzy mieszkańcami a urzę-
dem. Ja jestem po to, aby 
pokazać potrzeby mieszkań-
ców w ratuszu i odwrotnie.

30 lat!  To musiałeś ze-
psuć sporo par butów.
K.P. Oj bardzo dużo, ale 
mogę powiedzieć ci, że 
możemy to udokumentować 
inaczej:
Średnio robię około 15 000 
kroków dziennie.  Przez 20 
dni w miesiącu, daje to 300 
000 kroków.  To razy 12 
miesięcy w roku, daje 3,6 
miliona i teraz policz „to” 
razy 30 lat

Okej 108 milionów i za-
kładam, że krok ma  70 
cm. To jeśli dobrze liczę, 
zrobiłeś już w pracy 75 
milionów 600 tysięcy kilo-
metrów?
Niesamowite. Wychodzi 
na to, że przeszedłeś pra-
wie kulę ziemską, byłeś 
już 95 razy na księżycu 
na pieszo i właśnie z 

niego wracasz. A Ziemię 
okrążyłeś  już 1886 razy. 
Albo jesteś w połowie 
drogi na słońce. 
K.P. Na to wychodzi

Czyli codziennie z 20 lub 
30 kg różnych przesyłek, 
torba dopakowana kilka 
razy w ciągu dnia, czy 
to się może znudzić? To 
może zmęczyć?
K.P. Nigdy. Znam mnóstwo 
historii, które zatrzymam tyl-
ko dla siebie. Nie miałabym 
nawet prawa moralnego, 
aby komukolwiek te historie 
opowiadać. Ciągle coś się 
dzieje. Tutaj nie ma miejsca 
na nudę.

Bardzo duży bagaż do-
świadczeń.
K.P. Tak, ale to działa w dwie 
strony jak mówiłem wcze-
śniej i również mogę liczyć 
na pomoc i wysłuchanie. 

Krzysztof w tym miesią-
cu wydarzyło się bardzo 
wiele w twoim życiu.
K.P. Dokładnie wziąłem ślub 
w  30 rocznicę pracy, tak 
naprawdę nie pamiętałem, 
którym roku się przyjąłem 
dokładnie.  Ale zawsze pa-
miętałem,  że był to 8 marca.  
W momencie gdy braliśmy 
ślub, to moja małżonka dzień 
wcześniej obchodziła uro-
dziny/ Do tego Dzień Kobiet 
więc kumulacja całkowita. 
Cztery święta za jednym 
czasie.

Lepiej niż Robert Lewan-
dowski.
K.P. No cóż zrobić? (śmiech)

Rozumiem, że listono-
szem będziesz tak długo 
jak tylko się da
K.P. Aby tylko wystarczyło sił 
i mam nadzieję, że to o czym 
wcześniej mówiłeś, że może 
być to praca niszowa mało 
popularna, to nie nadejdzie 
tak prędko. 

Czego można liczyć listo-
noszowi?
K.P. Chyba płaski schodów 

Zatem życzymy ci od re-
dakcji płaskich schodów i 
kolejnej pięknej rocznicy. 
Dziękuję za rozmowę
K.P. Dziękuję.

30 lat listonosza
dokończenie ze str 1







Ogłoszenia drobne: 1.00 zł za słowo

Ogłoszenia drobne
Sprzedaż lokalna (sprzedaj skutecznie samochód, mieszkanie lub dom). 
Otrzymasz od nas reklamę w lokalnej gazecie, na największym portalu w po-
wiecie wałeckim, zdjęcie sprzedawanego produktu, wystawienie produktu na 
OLX lub Allegro.
- kto szybciej sprzeda jak nie MY, mając wszystkie media lokalne w ręku?
Tel. 67 387 42 43, extrawalcz@gmail.com

Praca w różnych gałęziach gospodarki sortownie, pakownie, 
produkcja, ogrodnictwo i inne. Zatrudnienie w ciągu całego 
roku, godne stawki wynagrodzenia.

Rekrutacja: Biuro w Wałczu, ul. Kościuszki 12A,  

tel. 603122111  Licencja: 4933

Praca w Niderlandach

NIERUCHOMOŚCI 

Biuro do pracy,  
Telefon

+48 691 73 90 21
+48 608 007 979

468469470471

Sprzedam lub wynajmę 
lokal użytkowy Wałcz 

ul.Sienkiewicza 300m2 
(parter i piętro).

Magazyn wolnostojący 
400m2 Kołatnik .

Sklep Witankowo działka  
powierzchnia 17arów
Telefon 602497237

480484.5.6.7

USŁUGI

Remonty Mieszkań 
603091755

484.489

Serwis instalacji fotowol-
taicznych: tel. kontakt: 

tel. 533 626 165

Rodzinne imprezy, malo-
anie twarzy, zabawy dla 
dzieci, wesela, urodziny, 

imprezy firmowe
tel:781 203 002

 

ADRES REDAKCJI
ul.Kościuszki 4, 78-600 Wałcz
REDAKTOR NACZELNY 
p.o. Piotr Kurzyna
I ZESPÓŁ REDAGUJĄCY 
Piotr, Jacek, Natalia, Loni

KONTAKT:
e-mail: extrawalcz@gmail.com  non stop
strona internetowa: www.extrawalcz.pl, non stop
Telefon: 67 387 42 43 często nie zawsze
Redakcja czynna w godzinach pracy
SKŁAD
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Redakcja nie ponosi odpowiedzialności za 
treść zamieszczanych reklam i ogłoszeń 
oraz zastrzega sobie prawo do redagowa-
nia i skracania nadesłanych tekstów. Listy 
nadsyłane do redakcji są wyrazem opinii ich 
autorów. Redakcja nie zwraca materiałów 
niezamówionych. 

RÓŻNE
➡️ Kosztorysy

➡️ Nadzór budowlany
➡️ Świadectwa charakte-

rystyki energetycznej
➡️ Projekty budowlane
➡️ Kierownik budowy

➡️ Inwestor zastępczy-
tel.607 342 094
tel. 665 402 488

ZAPRASZAMY

PRACA 

- samodzielny 
elektryk do montażu 

falowników i tras 
kablowych,
wymagane 

uprawnienia 
do pomiarów.

+48 533626165 
 

Praca w Holandii

WÓJT GMINY WAŁCZ
informuje, że zostały wywieszone na 

tablicy ogłoszeń
Urzędu Gminy Wałcz i stronie 

internetowej Gminy Wałcz
www.bip.gminawalcz.pl  
wykazy oraz ogłoszenia

nieruchomości przeznaczonych do zby-
cia, najmu i dzierżawy

reklama 

reklama 
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Produkcja tabliczek znamionowych:
- grawer na akrylu,
- znakowanie  na aluminium anodowanym,
- znakowanie także na innych materiałach,

tel. +48 67 387 42 43

„Burmistrz Mirosławca informuje, że w 
dniu 14 marca 2024 r. na tablicy ogło-

szeń Urzędu Miejskiego w Mirosławcu, w 
Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 
stronie internetowej Urzędu na okres 21 

dni został opublikowany wykaz nieru-
chomości przeznaczonych do sprzedaży 
stanowiących mienie komunalne Gminy 

Mirosławiec”

Wesołych Świąt!
Spokojnych i Radosnych Świąt Wielkiej Nocy

wypełnionych nadzieją budzącej się 
do życia wiosny i wiarą w sens życia.

Pogody w sercu i radości płynącej 
z faktu Zmartwychwstania Pańskiego

oraz smacznego Święconego 
w gronie najbliższych osób.

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Człopie

Zbigniew Tymecki

 Burmistrz 
Miasta i Gminy Człopa

Jerzy Bekker
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współpracuj z profesjonalistami

Sprzedajesz nieruchomość? 
Współpracuj z profesjonalistami

Klaudia Pacholczak 

Specjalista 
ds. Nieruchomości
kpacholczak@metrohouse.pl
tel; 535 555 496

Katarzyna Kalwat
 

Ekspert ds Finansów
katarzyna.kalwat@credipass.pl
tel: 513 403 274  

Martyna Gorbacz

Specjalista 
ds. Nieruchomości
mgorbacz@metrohouse.pl
tel: 451 507 661

Adres biura 

Aleja Zdobywców Wału 
Pomorskiego 1-3/4, 

78-600 Wałcz

Umów się na bezpłatną konsultację w sprawie kredytu lub sprzedaży nieruchomości



 

OGŁOSZENIE 
WÓJTA GMINY WAŁCZ 

 
 

Działając na podstawie art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2023 r. poz. 40) oraz art. 6 ust. 1 i 2, w związku z art. 8 oraz art. 5 ust. 2 pkt. 4 oraz art. 11 ust. 3 ustawy 
z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 485) 
 

Wójt Gminy Wałcz informuje o skierowaniu do konsultacji społecznych 
PROJEKTU UCHWAŁY RADY GMINY WAŁCZ W SPRAWIE WYZNACZENIA 

OBSZARU ZDEGRADOWANEGO I OBSZARU REWITALIZACJI GMINY WAŁCZ 
 
i zaprasza wszystkich zainteresowanych mieszkańców Gminy Wałcz oraz interesariuszy rewitalizacji do 
wyrażenia opinii i zgłaszania uwag do treści ww. projektu uchwały w terminie od 28.03.2024 r. do 
01.05.2024 r. 

Projekt Uchwały Rady Gminy Wałcz w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji Gminy Wałcz wraz z załącznikami oraz formularz konsultacyjny i kwestionariusz ankiety 
zostaną opublikowane na stronie internetowej Urzędu Gminy Wałcz (https://www.gminawalcz.pl/) oraz 
w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Wałcz (https://bip.gminawalcz.pl/). 

Uwagi i opinie należy składać w terminie do dnia 01.05.2024 r. (decyduje data wpływu do Urzędu) 
poprzez: 

1. Zbieranie uwag w postaci formularza konsultacyjnego (w formie papierowej bądź elektronicznej) 
– formularz można złożyć osobiście w Urzędzie Gminy Wałcz (ul. Dąbrowskiego 8) w godzinach jego 
otwarcia, przesłać za pośrednictwem poczty lub poczty kurierskiej na adres: Urząd Gminy Wałcz, 
ul. Dąbrowskiego 8, 78-600 Wałcz lub też przesłać skan wydrukowanego i wypełnionego formularza 
za pośrednictwem poczty elektronicznej na adres e-mail: sekretariat@gminawalcz.pl  

2. Badanie ankietowe dotyczące opinii na temat projektowanych granic obszaru zdegradowanego 
i obszaru rewitalizacji Gminy Wałcz – ankietę można wypełnić on-line pod adresem www: 
https://forms.gle/ca5MmPHm64zY8YaQ7. W przypadku tradycyjnego wypełnienia ankiety w formie 
papierowej, wypełnione kwestionariusze można: złożyć osobiście w Urzędzie Gminy Wałcz 
(ul. Dąbrowskiego 8) w godzinach jego otwarcia, przesłać za pośrednictwem poczty lub poczty 
kurierskiej na adres: Urząd Gminy Wałcz, ul. Dąbrowskiego 8, 78-600 Wałcz lub też przesłać skan 
wydrukowanego i wypełnionego kwestionariusza ankiety za pośrednictwem poczty elektronicznej 
na adres e-mail: sekretariat@gminawalcz.pl  

3. Spotkanie konsultacyjne za pośrednictwem platformy Zoom w dniu 15.04.2024 r. o godzinie 14:00 
(link do spotkania: https://us02web.zoom.us/j/83854281776), z możliwością dołączenia do 
spotkania online z siedziby Urzędu Gminy. 

Nie będą rozpatrywane uwagi i opinie zgłoszone po terminie konsultacji, w formie innej niż przewiduje 
ogłoszenie o konsultacjach. 

 

WÓJT GMINY WAŁCZ 
/Jan Matuszewski/ 

 
 



Skąd wzięła się decyzja, 
aby kandydować na urząd 
Burmistrza Miasta Wałcz?  
Dla wielu osób jest to 
zaskoczenie.

A.O. Zaskoczenie?! Zapew-
ne tak i liczę, że jest ono 
pozytywne. Jestem doświad-
czonym samorządowcem, 
od 9 lat dzięki poparciu 
mieszkańców jestem radną 
Miasta Wałcz. Zatem mając 
to wieloletnie doświadczenie, 
naturalnym było dla mnie, 
aby wziąć udział w wyborach 
na Burmistrza Miasta Wałcz. 
Oczywiście decyzja nie 
należała do łatwych, aczkol-
wiek sugestie mieszkańców, 
wsparcie rodziny, przyjaciół, 
znajomych oraz Stowarzy-
szenia ”Niezależnych” z 
ramienia, którego kandyduję, 
pozwoliło mi na śmiałe pod-
jęcie tej decyzji.

Czym wyróżnia się Anna 
Ogonowska od pozosta-
łych kandydatów?
A.O. Jako Radna dałam się 
poznać, jako osoba wyra-
żająca wprost swoją opinię, 
będąc przy tym tolerancyjną, 
a przede wszystkim dbającą 
o potrzeby mieszkańców. 
Swoje zadania w Radzie 
wykonuję rzetelnie z ogrom-
ną pasją i zaangażowaniem. 
Jestem konsekwentna, nie 
poddaję się przy negatyw-
nych opiniach, jestem otwar-
ta na pomysły i sugestie 
mieszkańców, które są dla 
mnie bardzo cenne. Zawsze 
staram się spojrzeć na daną 
sprawę czy zagadnienie z 
szerszej perspektywy. Jestem 
zawsze przygotowana do 
obrad Rady Miasta, potra-
fię właściwie interpretować 
przepisy dotyczące samo-
rządu terytorialnego, zasad 
prawidłowej gospodarki 
finansowej środkami publicz-
nym (dyscyplina finansów 
publicznych), rokrocznie 
jestem inicjatorem licznych 
poprawek zgłaszanych do 
uchwały budżetowej Gminy 
Miejskie Wałcz.  

Jak sobie wyobrażasz pra-
cę Burmistrza i co według 
Ciebie należy poprawić w 
zarządzaniu Naszym Mia-
stem. Czy w ogóle według 
Ciebie jest coś do popra-
wienia?
A.O. Przede wszystkim dialog 
i współpraca, negocjacje, 
kompromisy na każdej płasz-
czyźnie. Należy poprawić 
współpracę z Radą Miasta, 
która od nowej kadencji za-
czyna z tzw. „czystą kartą”: 
nowa rada, nowe pomysły, 
nowe możliwości. Oczywiście 
należy kontynuować pracę 
nad wcześniej podjętymi 

zobowiązaniami, w szczegól-
ności dotyczącymi remontów 
infrastruktury.  
Dla mnie w pracy Burmi-
strza najważniejszy jest 

Mieszkaniec, albowiem to 
Mieszkańcy tworzą miasto! 
Burmistrz i radni są tylko ich 
reprezentantami i powinni 
dołożyć wszelkich starań aby 
najefektywniej realizować 
powierzone im zadania. 

Jaki masz pomysł, aby 
zachęcić Mieszkańców 
do pozostania w naszym 
mieście?  Czego wg. 
Ciebie potrzebują miesz-
kańcy?
A.O. Oh, tutaj pomysłów 
jest bardzo dużo. Jednym z 
nich to Miasto-przyjazne dla 
ludzi. Marzenie? Oczywiście! 
Wspólnie z mieszkańcami, 
radą, jednostkami organi-
zacyjnymi, samorządowymi 
możemy je zrealizować. 
Pełniąc funkcję Burmistrza 
dołożę wszelkich starań aby 
Urząd Miasta oraz jednostki 
mu podległe były przyjazne i 
otwarte dla mieszkańca trak-
tując go podmiotowo, a nie 
przedmiotowo. Jednocześnie 
deklaruję ścisłą współpracę 
z jednostkami samorządu 
terytorialnego, organizacjami 
pozarządowymi oraz admini-
stracją rządową. 

Będę wspierała dalszy rozwój 
istniejących przedsiębiorstw, 
zarówno firm zatrudniają-
cych kilkadziesiąt, kilkaset 
osób, jak i jednoosobowych 

podmiotów gospodarczych. 
Będę aktywnie poszukiwała 
nowych inwestorów oraz 
promowała wolne tereny 
inwestycyjne w Słupskiej 
Specjalnej Strefie Ekono-
micznej.  Dołażę wszelkich 
starań aby poprawić infra-
strukturę i zwiększyć ilość 
miejsc w przedszkolach i 
żłobku poprzez ich rozbu-
dowę, doposażenie oraz 
dostosowanie czasu pracy do 
potrzeb rodziców.  Współpra-
ca z organizacjami pozarzą-
dowymi w celu realizacji tzw. 
samopomocy sąsiedzkiej i 
integracji mieszkańców.

Myśląc o rozrywce dla miesz-
kańców chcę, aby wakacje 
trwające od czerwca do 
września wypełnione były 
bogactwem Ziemi Wałeckiej. 
Konieczna jest rozbudowa 
oferty kulturalnej miasta tak, 
by była ciekawa i dedykowa-
na dla każdej grupy spo-
łecznej i wiekowej. Należy 
rozważyć powrót do trady-
cyjnie organizowanych w 
przeszłości imprez, wydarzeń 
kulturalnych i sportowych. 
Zaproszę do współpracy 

naszych lokalnych artystów, 
twórców, zespoły muzyczne 
i teatralne, stowarzyszenia i 
organizacje. 
 
 Jakie masz pomysły na 
Miasto i jak będzie wyglą-
dało za 5 lat ? 
A.O. Wspólnie ze Stowarzy-
szeniem „Niezależni” opra-
cowaliśmy program rozwoju 
miasta na najbliższe  lata. 
Na debacie kandydatów na 
urząd Burmistrza Miasta 
Wałcz mówiłam o 5 głównych 
filarach, które należy wdro-
żyć. Pozwólcie Państwo, że je 
przypomnę: 
1. Miasto Wałcz to My - 
będziemy dbać i otaczać 
odpowiednim wsparciem 
doradczym, organizacyjnym i 
finansowym lokalne inicjaty-
wy, aktywizując  
i wzmacniając przedsiębior-
czość mieszkańców.
2. Budżet Miasta to Nasze 
wspólne dobro - będziemy 
nim rozsądnie gospodarować 
w oparciu o wsparcie ze stro-
ny rządu, Unii Europejskiej 
oraz innych źródeł.
3. Nic o Was bez Was – 
podstawą naszych działań 
będą konsultacje społeczne, 
dyskusje i ankiety wśród 
mieszkańców aby właściwie 
ukierunkować pracę Urzędu 
Miasta.
4. Współpraca ponad podzia-
łami – by wspólnie rozwi-
jać i modernizować Miasto 
będziemy działać z władzami 
różnego szczebla, przed-
siębiorcami i podmiotami, 
podnosząc standard życia 
mieszkańców.
5. Czysty zadbany Wałcz – 
aby każdy czuł się tu dobrze 
i bezpiecznie.

To jak miasto będzie wyglą-
dało za 5 lat, czy rozwinie się 
na wielu płaszczyznach, sta-
nie się miejscem przyjaznym 
i zachęcającym do życia, 
zależy od Nas wszystkich!  
Drodzy Mieszkańcy – zreali-
zujmy wspólnie to co dla in-
nych wydaje się niemożliwe! 

Podczas debaty kandy-
datów na stanowisko 
Burmistrza Miasta Wałcza 
zadałaś pytanie o umo-
rzenie kwoty 42.399,00 zł 
tytułem zaległych odse-
tek naliczonych od dotacji 
wykorzystanej niezgodnie 
z przeznaczeniem niepu-
blicznemu przedszkolu, 
którego organem pro-
wadzącym jest rodzina 
Burmistrza. Burmistrz 
zaprzeczył, iż by umorze-
nie dotyczyło jego rodzi-
ny. Widać było u Ciebie 
zaskoczenie! Dlaczego?

A.O. Zadając powyższe py-
tanie byłam przekonana, iż 
właścicielem tego przedszko-
la jest osoba spokrewniona 
z urzędującym burmistrzem, 
jak się później okazało było 
to błędne stwierdzenie i wy-
nikało ze zbieżności nazwisk, 
albowiem w Wałczu funkcjo-
nują dwa przedszkola niepu-
bliczne, których właściciele 
mają identyczne nazwisko, 
przy czym tylko jedna z tych 
osób jest spokrewniona z Pa-
nem Maciejem Żebrowskim. 
W związku z powyższym 
przepraszam Burmistrza Mia-
sta Wałcza Macieja Żebrow-
skiego oraz każdą osobę, 
która mogła poczuć się 
urażona moją wypowiedzią 

podczas debaty wyborczej w 
dniu 19 marca 2024 r.

O, to Anna Ogonowska 
potrafi przeprosić?
A.O. Tak, oczywiście potrafię 
przyznać się do błędu jeżeli 
go popełnię i ponieść tego 
konsekwencję. Dlatego też 
po zakończonej Sesji Rady 
Miasta w dniu 26 marca oso-
biście przeprosiłam Burmi-
strza Macieja Żebrowskiego 
za zaistniałą sytuację.

To o co ostatecznie cho-
dziło z tym umorzeniem 
odsetek?
A.O. Mówiąc najogólniej 
Burmistrz dokonał umorzenia 
odsetek wbrew stanowisku  
wyrażonym przez Naczelnika 
Wydziału Księgowości Urzę-
du Miasta Wałcz w piśmie z 
dnia 14 stycznia 2022 roku, 
w którym proponowano 
Burmistrzowi odmowę umo-
rzenia i ewentualną spłatę 
należności w ratach.

Dobrze, to poproszę o 
odniesie do wypowiedzi 
Pana Burmistrza Macieja 
Żebrowskiego w dalszej 
części debaty, w której 
użył wobec Ciebie sfor-
mułowań, że „używała 
Pani mowy nienawiści i 
hejtu” oraz, że „nękała 
przedsiębiorców i robi to 
sukcesywnie”. 

A.O. Są to stwierdzenia nie-
prawdziwe i bardzo krzyw-
dzące. Nigdy nikogo nie 
hejtowałam, bo to określenie 
dotyczy internetowej prze-
mocy, a ja w ten sposób w 
internecie się nie zachowuję.  
Nie używałam mowy niena-
wiści, bowiem  wg definicji 
Rady Europy mowa niena-
wiści to „wypowiedzi, które 
szerzą, propagują i usprawie-
dliwiają nienawiść rasową, 
ksenofobię, antysemityzm 
oraz inne formy nietolerancji, 
podważające bezpieczeń-
stwo demokratyczne, spo-
istość kulturową i pluralizm” 
a ja jedynie pozwalałam 
sobie na krytykę na forum 
rady. Czasem jestem ostra, w 
wypowiedziach, ale wg mnie, 
mieści się to w dozwolonych 
ramach ukształtowanych 
orzecznictwem sądów. Nie 
nękałam przedsiębiorców, 
bo nękanie to  ustawicznie 
dręczenie kogoś. Jako radna 
wyrażałam czasem opinie 
mieszkańców sprzeczne z 
oczekiwaniami niektórych 
przedsiębiorców i tylko tyle.  
Moje działania są i zawsze 
były nakierowane na dobro 
Miasta i jego Mieszkańców. 
Potrafię przyznać się do 
błędów i za nie przeprosić, 
pytanie czy Burmistrza Ma-
cieja Żebrowskiego stać na 
podobne zachowanie? Czas 
pokaże. 

Z okazji Świąt Wielkanoc-
nych życzę Państwu aby ten 
wyjątkowy czas był pełen 
wiary, nadziei i miłości, a 
spotkania w gronie najbliż-
szych upływały w radosnej 
atmosferze.

Dziękuję w imieniu czy-
telników i pozostałych 
mieszkańców Wałcza.

To Mieszkańcy tworzą miasto! 
Radni i burmistrz im służą.
Wałeckie wybory na burmistrza, to ciągła karuzela. Wszyst-
ko dokoła się zmienia. Jeszcze kilka miesięcy temu miało być 
dwóch kandydatów, może trzech. Niektóre osoby nie wystar-
towały, inne raptem z dnia na dzień ogłosiły swój start. Wie-
my teraz , że w szranki staną cztery osoby, a wśród nich Anna 
Ogonowska z grupy Niezależnych. Rozmawia z nią Piotr Ku-
rzyna

Sfinansow
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W sobotę, 23 marca, 
Diecezjalna Caritas 
we współpracy z sa-
morządem zorgani-
zowała „Śniadanie 
Wielkanocne dla osób 
samotnych, ubogich i 
bezdomnych”, które 
zgromadziło około 130 
uczestników. 

Okres Wielkiej Nocy jest 
szczególnym świętem, gdzie  
wsparcie dla drugiego czło-
wieka powinno być prioryte-
tem. Śniadania Wielkanocne 

organizowane są przez 
Caritas cyklicznie.

Zdjęcie: Lubię Ludzi Wałcz

Śniadanie Wielkanocne
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WYBIERZ GADŻET DO SWOJEJ FIRMY. 

WYKORZYSTAJ 

NOWOŚCI Z ROKU 2024 

tel. 67 387 42 43 

https://studioextra.bluecollection.gifts/

Wczoraj i dziś...
8

Krzysztof Kowalewicz

...chcesz by było extra? ...chcesz by było extra? 
eventy, akcje marketingowe, eventy, akcje marketingowe, 

daj pomysł , zajmiemy sie realizacjadaj pomysł , zajmiemy sie realizacja

Reklama

W środę 27 marca 
Wałcz odwiedził 
poseł Koalicji Oby-
watelskiej Bartosz 
Arłukowicz , aby 
wspólnie z kandy-
datami Koalicji Oby-
watelskiej, Młodych 
Wałcza i ORS Przy-
szłość, rozdać ulotki 
mieszkańcom. 

Tuż przed wyborami sa-
morządowymi, rozpoczął 
się wielki maraton posłów 

z każdej opcji partyjnej, 
aby wspierać kandydatów 
samorządowych. Twierdze-
nie samorząd nabiera nieco 
osłabionego znaczenia, gdy 
widzimy wsparcie partii, 
czy będzie tutaj jak zawsze 
„coś za coś”. Odbyło się 
także otwarte spotkanie, 
na którym omówiono za-
równo aktualne wyzwania, 
jak i potencjał rozwojowy 
regionu. Ważnym punktem 
spotkania było wygłoszenie 
publicznej deklaracji przez 
posła Arłukowicza, który 
zobowiązał się do pełnienia 

roli skutecznego pośred-
nika między lokalnym 
samorządem a rządem 
centralnym w rozwiązy-
waniu pilnych kwestii i 
pozyskiwaniu środków ze-
wnętrznych. Tę deklarację 
powinni mięc na uwadze, 
wszyscy startujący dziś 
kandydaci do rad i na 
burmistrzów, bo miejmy 
nadzieję, że ona nie działa 
wybiórczo. 

Maratony partyjne ruszyły 
na wiece samorządowe



OGŁOSZENIE WÓJTA 
WÓJTA GMINY SZYDŁOWO 

o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Szydłowo 

w zakresie lokalizacji elektrowni wiatrowych w rejonie miejscowości Nowy Dwór 

Na podstawie  art.  17  pkt  1  ustawy z  dnia  27  marca  2003 r.  o  planowaniu  i zagospodarowaniu

przestrzennym  (Dz.  U.  z  2023 r.  poz.  977  z  późn.  zm.),  art.  6a  i  6e  ustawy  z  dnia  20  maja  2016 r.

o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 724, z 2023 r., poz. 553 z późn. zm.)

oraz art. 39 i art. 40, w związku z art. 54 ust. 2 i 3  ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu

informacji  o środowisku i  jego ochronie,  udziale  społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach

oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 z późn. zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę

Gminy  Szydłowo Uchwały  Nr  LXXV/708/2024 z dnia  23  lutego  2024 r.  w  sprawie  przystąpienia  do

sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego Gminy  Szydłowo  w  zakresie
lokalizacji elektrowni wiatrowych w rejonie miejscowości Nowy Dwór. 

Przedmiotem  opracowania  planu  miejscowego  jest  wyznaczenie  terenów  lokalizacji  elektrowni

wiatrowych na terenach rolniczych w rejonie miejscowości Nowy Dwór. 

Każdy  ma  prawo  do  składania  uwag  i  wniosków  w  postępowaniu  wymagającym  udziału

społeczeństwa. 

Uwagi  i  wnioski  do  przedmiotowego planu można  przekazać  na  piśmie  w Urzędzie  Gminy

Szydłowo, Jaraczewo 2, 64-930 Szydłowo, a także ustnie do protokołu oraz za pomocą środków komunikacji

elektronicznej  na  adres  e-mail:  urzad  @  szydlowo  .pl,  bez  konieczności  opatrywania  ich  kwalifikowanym

podpisem elektronicznym, w terminie 21 dni od ukazania się obwieszczenia. 

Uwagi  i  wnioski powinny zawierać  nazwisko,  imię,  nazwę  i  adres  zamieszkania  albo  siedziby

wnioskodawcy  oraz  adres  poczty  elektronicznej,  o  ile  taki  posiada,  przedmiot  wniosku  i  oznaczenie

nieruchomości,  której  dotyczy oraz  wskazuje  czy  jest  właścicielem  lub  użytkownikiem  wieczystym

nieruchomości objętej wnioskiem lub uwagą. 

Jako wniesione na piśmie uznaje się również wnioski wniesione za pomocą elektronicznej skrzynki

podawczej opatrzone  kwalifikowanym  podpisem  elektronicznym,  podpisem  zaufanym  albo  podpisem

osobistym. 

Wyżej wskazany plan miejscowy będzie przedmiotem spotkań otwartych, które odbędą się:

1) w Sali  konferencyjnej,  I  piętro  Urzędu Gminy Szydłowo,  Jaraczewo 2,  64-930 Szydłowo,  dnia

3 kwietnia 2024 r. o godz. 15:30 w formie spotkania bezpośredniego;

2) w  trybie  online  w  dniu  3  kwietnia  2024 r.  o  godz.  16:00  przy  wykorzystaniu  środków

porozumiewania  się  na  odległość,  umożliwiających  zabieranie  głosu,  zadawanie  pytań

i składanie  uwag  przez  jednoczesną  transmisję  obrazu  i  dźwięku  oraz  zadawanie  pytań

i składanie  uwag  w  formie  zapisu  tekstowego  (link  do  spotkania  dostępny  na  stronie

https://bip.szydlowo.pl/)

Zainteresowani mogą zapoznać się z niezbędną dokumentacją sprawy na każdym etapie realizacji

ww. dokumentu. 

Treść klauzuli  informacyjnej dotyczącej danych osobowych jest dostępna na stronie internetowej

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz w siedzibie Urzędu Gminy Szydłowo. 

Wójt Gminy Szydłowo

/-/ Tobiasz Wiesiołek 

KLAUZULA INFORMACYJNA

Na podstawie art.  13 ust.  1 i  2 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia  2016 r. w sprawie ochrony osób

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE

(Dz.U.UE.L. z 2016 r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO” informuję, że Administratorem Pani/ Pana danych jest Gmina Szydłowo (adres: Jaraczewo

2, 64-930 Szydłowo, telefon kontaktowy: 67 211 55 11, e-mail:  urzad@szydlowo.pl)



22 marca w sali WSM 
odbyło się spotkanie 
mieszkańców Wałcza z Ma-
ciejem Goszczyńskim 
- kandydatem na burmi-
strza Wałcza 

Na spotkanie przybyli także kandydaci 
na radnych miejskich i powiatowych 
z list Komitetu Wyborczego PIS oraz 
Marek Subocz- kandydat  do Sejmiku 
Województwa. Spotkanie miało charak-
ter swobodnej rozmowy przy kawie  i 
ciastku.  Maciej Goszczyński zapewnił 
mieszkańców o swoim zaangażowaniu w 
rozwój miasta i przedstawił główne cele 
i projekty, które zamierza zrealizować, 
jeśli zostanie wybrany na burmistrza. 

Mieszkańcy mieli również okazję podzie-
lić się swoimi pomysłami dotyczącymi 
funkcjonowania miasta. Ważnym aspek-
tem spotkania była przyszłość Wałcza  
i poprawa jego wizerunku, bez skupiania 
się na wielkiej polityce, krytykowaniu    
i negatywnych emocjach. Poruszono 
zagadnienia związane z infrastrukturą 
miasta (drogi, budownictwo mieszkanio-
we, gospodarka odpadami), przedsię-
biorczością i oświatą wałecką.  Przyjazna 
atmosfera pomaga, bo mieszkańcy chęt-
nie zadawali pytania i brali udział w dys-
kusji. Miłym akcentem końcowym było 
rozdanie uczestnikom spotkania bratków 
doniczkowych, przypominających o tym, 
że wybory samorządowe tuż tuż!

Wałeckie sprawy 
przy kubku kawy

Wybory 7 kwietnia 2024

Policjanci Wydziału 
Ruchu Drogowego ze 
specjalnej grupy SPE-
ED wałeckiej komendy 
zatrzymali 56 latka, 
który w godzinach 
wieczornych poruszał 
się rowerem po dro-
dze krajowej K -10 bez 
wymaganego oświetle-
nia. Ponadto okazało 
się, że pił on alkohol 
jeszcze zanim wsiadł 
na rower i kontynu-
ował również w trakcie 
jazdy aby dodać sobie 
odwagi.

Po godzinie 19.00 policjanci 
z drogówki patrolując krajo-
wą „dziesiątkę” zauważyli 
poruszającego się drogą 
rowerzystę na nieoświetlo-
nym rower. Kiedy podjechali 
radiowozem do niego bliżej 
okazało się, że trzyma on w 
dłoni puszkę z piwem i popi-
ja w trakcie jazdy.

Cyklista został zatrzymany 
do kontroli drogowej i okaza-
ło się, że 56 letni mieszka-
niec gminy Mirosławiec jest 
nietrzeźwy. Badanie wyka-
zało, że w organizmie ma on 
blisko trzy promile alkoholu. 

Cyklista pił alkohol jeszcze 
zanim wsiadł na rower, a 
kontynuował w trakcie jazdy.

Mężczyzna został doprowa-
dzony do jednostki policji. 
Jak tłumaczył funkcjonariu-
szom alkohol miał mu dodać 
odwagi aby mógł prowadzić 
rower krajową „dziesiątką”, 
a nie drogą leśną. Sprawa 
trafi do sądu, a 56 letniemu 
rowerzyście grozi kara do 
30 tys. zł. Po zakończeniu 
wszystkich czynności po-
licjanci odwieźli cyklistę 
do miejsca zamieszkania 
dla bezpieczeństwa jego i 
innych uczestników ruchu 
drogowego.

Jazda rowerem po alkoholu 
jest surowo karana i każda 
osoba, która porusza się 
jednośladem, powinna się 
z tym liczyć. I chyba nie 
trzeba nikogo przekonywać, 
że jazda rowerem w stanie 
nietrzeźwości, może mieć 
tragiczne skutki. Nietrzeź-
wi kierowcy są poważnym 
zagrożeniem, nie tylko dla 
siebie, ale i dla innych użyt-
kowników dróg.

Źródło: KKP w Wałczu

Piwko dla odwagi

Sfinansowane ze środków KWW Koalicja Obywatelska
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P.K. Cześć Arku, aby 
napisać wszystko, czym 
się zajmujesz, należa-
łoby poświęcić na to 
więcej czasu i miejsca 
niż to możliwe. Poroz-
mawiajmy więc także 
o zwykłych zajęciach 
osoby, która zrobiła dla 
Wałcza tak wiele, ale 
nigdy nie zabiegałeś 
o poklask, więc pod-
czas dzisiejszej rozmo-
wy pozwolisz, że trosz-
kę Ciebie pochwalę.
 
A.N. Nie przywykłem do 
chwalenia się i tego nie 
potrzebuję, ale dziękuję 
osobom, które to docenia-
ją. 

P.K. Daj spokój. Prze-
cież od 20 lat zajmu-
jesz się pozyskiwaniem 
środków finansowych 
dla wielu instytucji, a 
głównie sport, edukacja 
i seniorzy i wiele osób 
w Wałczu zawdzięcza 
Ci wsparcie. Wymyśli-
łeś Lokalne Centrum 
Nauki w Wałczu, znala-
złeś dofinansowanie, a 
teraz jesteś Dyrektorem 
i rozwijasz to bardzo 
pięknie. Człowiek, co 
pozyskał ze środków 
krajowych i Unii Eu-
ropejskiej ponad 250 
milionów w kilkuset 
projektach, to nie jest 
mały wyczyn.

A.N. No nie jest to mały 
wyczyn, było wiele wyrze-
czeń i siedzenia po nocach, 
ale zawsze efekt końco-
wy to wszytko rekompen-
suje. Jak wspomniałeś były 
projekty dla dzieci (sparta-
kiady, nauka pływania) ale 
także i naszych Seniorów 
(konferencje, wyjazdy, 
spartakiady, zajęcia edu-
kacyjne itp). Piszę projekty 
dla Akademii Nauk Sto-
sowanych, co widać na 
miejscu. Jak teraz wygląda 
kampus a jeszcze kilka 

lat temu. Wyremontowane 
obiekty, w tym budynek 

główny, hala sportowa, nowe 
laboratoria i pracowanie, 
nowy utwardzony parking… 
Wcześniej dla studentów re-
alizowałem projekty „wolon-
tariatu sportowego” dzięki 
którym wałecka młodzież 
mogła obsługiwać najważ-
niejsze imprezy siatkarskie 
w kraju (Mistrzostwa Świata, 
Mistrzostwa Europy, Ligę 
Światową ) 
Co do Lokalnego Centrum 
Nauki to będzie się jesz-
cze rozwijało, bo nawiązu-
jemy kolejne  kontakty i 
możliwości oraz mamy już 
zabezpieczone miliony zł 
na remont budynku w tym 
i jego wyposażenie. Ma być 
to miejsce, gdzie teoria 
pozyskana w szkole może 
być przełożona na praktykę. 
Mamy wiele pomysłów jak 
udoskonalić to miejsce, ale 
to byłby materiał na inne 
spotkanie. Bardzo cieszę się, 
że najmłodsi i ich rodzice są 
zadowoleni po spotkaniach 
w naszym LCN. Dodam, że w 
ramach nowych prac planu-
jemy uruchomić nowoczesną 
pracownię kulinarną, gdzie 
będziemy szkolić przyszłych 
mistrzów wypieków i nie 
tylko….

P.K. Jak to się stało, że 
zacząłeś zajmować się 
pisaniem i wdrażaniem 
projektów?

A.N. Przypadek. Ponad 20 
lat temu zgłosiła się do mnie 
grupa młodzieży z kilku wsi 
(inny powiat) aby pomoc 
założyć im drużynę spor-
tową. Wymyśliłem wtedy 
„wiejską ligę sportową” w 
której ostatecznie udział 
wzięło 9 zespołów (chłopcy 
grali w p. nożną a dziewczę-
ta w siatkówkę) Całość była 
finansowana ze środków Unii 
Europejskiej. Po tym projek-
cie już poszło ….i do tej pory 
napisałem różnych projektów 
chyba ponad 250, kilka lat 
temu się już pogubiłem w 
rachowaniu. Na początku 
pisałem nawet do 20 projek-
tów rocznie, teraz połowę …
za to ich wartość jest propor-
cjonalnie większa, a łącznie 
to już grubo ponad 250 mln 
zł. 

P.K. Twoje życie zajmu-
je też siatkówka. Na co 
dzień UKS Volley w Wał-
czu. Maczałeś tam łapki 
stąd pewnie sukcesy
.
A.K. Sukcesy to zasługa mo-
jej żony Agnieszki i trenerów 
Adama Czaszyńskiego oraz 
Michała Porębiaka i Łukasza 
Cygana,  którzy  to wszyt-
ko prowadzą, a ja ich wspie-
ram, jak mogę, bo takie jest 
zadanie Prezesa.  Wyniki są 
faktycznie świetne w tym 
2-krotnie Mistrzostwo Polski 
w kat. dziecięcych (dziew-
częta i chłopcy), wielokrotnie 
w strefie medalowej w woje-
wództwie, kilkuset zawodni-

ków, którzy w ciągu tych 14 
lat podnosiło swoje umie-
jętności siatkarskie , a teraz 
brylują na parkietach ligi 
amatorskiej w Wałczu. Mamy 
też swoich wychowanków 
w ligach wyższych, a także 
takich co byli w reprezentacji 
kraju (Zofia Szczotkiewicz, 
Michał Nowakowski). Świe-
ża sprawa, gdyż w dniu 15 
marca podpisaliśmy porozu-
mienie z klubem z Niemiec 
VC Greifswald i wspólnie 
ubiegać będziemy się o środ-
ki w ramach Interreg VI a na 
wymianę dzieci i młodzieży. 
Także szykuje się następne 
wsparcie dla naszych pod-
opiecznych.  

P.K. Do tego idziemy dalej 
już w Polskę i Małgorzata 
Glinka i jej Fundacja naj-
więcej zajęć mają chyba 
tutaj w Wałczu.  Dzięki 
Arkadiuszowi Szczerbo-
-Niefiedowicz.

A.N. No tak się akurat uło-
żyło. Poznał nas wspólny 
znajomy, trener reprezenta-
cji młodzieżowej w siatkówce 
i od 2017 roku zarządzam 
Fundacją Małgorzaty Glinki 
w Warszawie. Staram się, 
aby duża część zajęć reali-
zowanych przez Fundację, 
odbywała się w Wałczu, bo 
jestem w stanie to lepiej 
skoordynować i ważne jest 
dla mnie, aby lokalne firmy 
też na tym korzystały. Powin-
niśmy się lokalnie wspierać, 
szczególnie jeśli chodzi o 
przedsiębiorców. W ciągu 
8 lat na obozach letnich 
gościliśmy ponad 5000 osób 
i kilka tysięcy na turniejach 
siatkarskich , to nie jest mało 
prawda? Dodam, że nasz 
wakacyjny festiwal z M. Glin-
ką to impreza w której rok 
rocznie udział bierze ponad 
600 dzieci a rekrutacja trwa 
zaledwie … 24 godziny!!
W całej Polsce rocznie w 
projektach Fundacji uczestni-
czy około 20 000 osób, więc 
mamy co robić. 

P.K. W takim razie rozu-
miem, że nie masz już 
wolnego czasu dla siebie?

A.N. Dlaczego nie? Wszyt-
ko kwestia organizacji. 

P.K. To co najbardziej 
lubisz robić w wolnym 
czasie? 

A.N. Pewnie nie jestem orygi-

nalny, bo skoro mamy tak 
piękne miejsca w całym 
powiecie wałeckim, to 
większość osób stwierdzi, 
że uwielbia spacerować 
lub jazdę rowerem. Ale 
naprawdę to lubię, tym 
bardziej, że w towarzystwie 
10-letnich Jack Russell 
terierów. Jeden uratowany 
przed uśpieniem po uro-
dzeniu, a drugi wzięty ze 
schroniska. 

P.K. A coś jeszcze?

A.N. Skoro spacery, to 
jesienią grzybobranie.  Z 
tego mojego hobby cie-
szą się sąsiedzi i znajomi, 
których obdarzam nadmia-
rem ...

P.K. Jesteś stosunkowo 
młodym człowiekiem 
i ostatnio na urodziny 
otrzymałeś wspaniały 
prezent, bo zostałeś 
dziadkiem.

A.N. Piękny prezent i pew-
nie za jakiś czas opieka 
nad młodą damą, stanie 
się moim nowym hobby. 
Faktycznie jestem jeszcze 
bardziej szczęśliwy.

P.K. Arku, życzę zatem 
tobie jeszcze więcej 
czasu i okazji do ob-
serwowania przyrody i 
oderwania się od elek-
troniki, komputerów, 
projektów

A.N. Dziękuję, bo faktycz-
nie w nowej perspekty-
wie UE 2021-2027 i KPO 
będzie sporo pracy, już 
teraz koordynowałem z 
ramienia powiatu działania 
związane z pozyskaniem 
blisko 50 mln zł dla samo-
rządów lokalnych. A teraz 
są nowe projekty choćby 
dotyczący remontu zabyt-
kowego budynku przy ul. 
Bydgoskiej 50 o wartości 
blisko 9 mln zł. Pomy-
słów mam wiele, a czas i 
okoliczności pokażą czy 
zostaną zrealizowane. 

P.K. A ty znowu o pracy. 
Arku następnym razem 
porozmawiamy faktycz-
nie o grzybach. Dzięku-
ję Ci za rozmowę

A.N. Ok, będę przygotowa-
ny. Również dziękuję.

Kto stoi za pomysłem Lokalnego Centrum 
Nauki w Wałczu?  Kto pozyskuje pieniądze 
unijne dla wielu fundacji sportowych, a tak-
że zaangażowany jest w lokalnej Fundacji na 
Rzecz Akademii Nauk Stosowanych i samej 
ANS w Wałczu? Kto z Wałcza przez 10 lat był 
doradcą w Ministerstwie Sportu i Turystyki, a 
także w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego, 
albo doradcą Prezesa Polskiego Związku Piłki 
Siatkowej czy dyrektorem Fundacji Małgorzaty 
Glinki? Można uznać, że zadania dla kilku osób, 
a wszytko dotyczy jednej skromnej osoby, 
Arkadiusza Szczerbo-Niefiedowicza, z którym 
rozmawia Piotr Kurzyna

Człowiek 
od zadań specjalnych

Powiat wałecki otrzy-
mał wsparcie w wy-
sokości 7,9 miliona 
złotych z budżetu pań-
stwa na remont istot-
nego zabytku znajdu-
jącego się przy ulicy 
Bydgoskiej w Wałczu. 
Prace konserwatorskie 
obejmują wymianę dachu 
oraz renowację nieużywanej 
części budynku. Dodatkowo, 
kompleksowy remont objął 

również zabytkowy budynek 
gospodarczy w bezpośrednim 
sąsiedztwie. Nowo wyremon-
towane pomieszczenia zosta-
ną przekształcone w punkt 
informacyjny, kawiarenkę 
oraz nowe pracownie Lokal-
nego Centrum Nauki „Metalo-
we Inspiracje” Wałcz, w tym 
pracownię majsterkowicza i 
kulinarną. 
- uzyskaliśmy kolejne wspar-
cie, tym bardziej cenne, ze 

duża część mieszkańców ma 
sentyment do tego budynku, 
my zatem staramy się aby 
jakość wspomnień podwyż-
szyć - żartuje Arkadiusz 
Niefiedowicz odpowiedzialny 
za projekt

Ten krok nie tylko przyczyni 
się do zachowania dziedzic-
twa kulturowego regionu, ale 
także stworzy nowe prze-
strzenie służące edukacji 
i spotkaniom społecznym. 
Inwestycja ta jest kolejnym 
krokiem w kierunku ożywienia 
i rozwoju Wałcza, który coraz 
bardziej staje się miejscem 
inspirującym i dynamicznym.

Będzie wielki remont 
byłego Kolegium Nauczycielskiego w Wałczu ? 



Szanowni Państwo, 
kandyduję do Rady Powiatu. Jestem sprawdzonym
samorządowcem, liderką ,,Niezależnych” i wicestarostą 
powiatu wałeckiego. Znacie mnie Państwo i wiecie, że 
w swoją pracę zawsze wkładam serce. Jestem osobą 
rzetelną i oddaną służbie na rzecz mieszkańców. Idę do 
wyborów z pasją i przekonaniem, że nasze miasto i po-
wiat mogą być lepsze. Moja wiedza, kompetencje i do-
świadczenie samorządowe pozwalają mi po raz kolejny 
ubiegać się o mandat z listy ,,Niezależnych”. ,,Niezależ-
ni” to Państwa sąsiedzi, znajomi, przyjaciele i bliscy. To 
wszyscy ci, którym na sercu leżą sprawy mieszkańców 
Ziemi Wałeckiej. To ludzie, którzy chcą działać i praco-
wać na rzecz społeczności lokalnej. Już po raz trzeci, 
ponad setka z nas będzie się ubiegać o mandaty do 
Rady Powiatu Wałeckiego, Rady Miasta Wałcza, Gminy 
Wałcz, Mirosławca, Tuczna i Człopy. Wierzymy w nasz 
sukces, ponieważ jesteśmy bardzo dobrą, niezależną 
drużyną. 7 kwietnia 2024 roku zapraszam Państwa na 
wybory samorządowe i oddanie głosu na nasze listy.

Jolanta Wegner - kandyduje do Rady Powiatu

Jolanta Wegner

PROGRAM WYBORCZY KWW „NIEZALEŻNI”

Z mieszkańcami i dla mieszkańców!

Cztery fundamenty
1. Miasto Wałcz to my - będziemy dbać i 
otaczać odpowiednim wsparciem doradczym, 
organizacyjnym i finansowym lokalne inicjatywy, 
aktywizując  
i wzmacniając przedsiębiorczość mieszkańców.
2. Budżet Miasta to nasze wspólne dobro 
- będziemy nim rozsądnie gospodarować w opar-
ciu o wsparcie ze strony rządu, Unii Europejskiej 
oraz innych źródeł.
3. Nic o nas bez Was – podstawą naszych 
działań będą konsultacje, dyskusje i ankiety 
wśród mieszkańców aby właściwie ukierunkować 
pracę Urzędu Miasta.
4. Współpraca ponad podziałami – by wspól-
nie rozwijać i modernizować Miasto będziemy 
działać z władzami różnego szczebla, przed-
siębiorcami i podmiotami, podnosząc standard 
życia mieszkańców.

Przedsiębiorczość
1. Promowanie i ułatwianie inwestycji w 
Mieście Wałcz - wykorzystanie potencjału już 
istniejącego, ale także szans płynących z wzro-
stu atrakcyjności Miasta wynikające z budowy 
obwodnicy S22 oraz energiczna i kreatywna 
współpraca 
z inwestorami w celu tworzenia nowych miejsc 
pracy i poprawa warunków do rozpoczynania 
i rozwijania działalności gospodarczej.
2. Nowoczesność i ekologia - rozwój odna-
wialnych źródeł energii.
3. Lokalna przedsiębiorczość – system wspie-
rania małego biznesu.
4. Miasto  otwarte  na  gości  - wspieranie 
turystyki,  a  także  bazy  noclegowej i infra-
struktury gastronomicznej. Ożywienie wałeckiej 
pętli kajakowej. Zagospodarowanie Półwyspu 
Strączno.
5. Aktywne mamy - rozbudowa żłobka ułatwia-
jąca powrót kobiet na rynek pracy.
6. Rozwój gospodarczy Miasta – w oparciu o 
strategię zagospodarowania przestrzennego.

Ekologia
1. Realizacja Programu Ochrony Środo-
wiska dla Miasta Wałcz na lata 2019-2022, z 
perspektywą na lata 2023-2026.
2. Czyste powietrze w Mieście – kontynuowa-
nie współpracy z instytucjami rządowymi, jak 
np. przy programie „Czyste Powietrze”, na rzecz 
poprawy jakości powietrza oraz wsparcie miesz-

kańców miasta w realizacji ich inicjatyw.
3. Rozważna energia – ubieganie się o tzw. 
granty OZE, kontynuowanie usuwania azbestu i 
wyrobów go zawierających.
4. Końcowa rekultywacja gminnego składo-
wiska odpadów.

Zasoby mieszkaniowe i tereny pod zabudowę
1. Kierunek: Mieszkanie – dalsze wsparcie 
rozwoju budownictwa wielorodzinnego oraz infra-
struktury komunalnej. 
2. Mieszkania socjalne - ponowna inwentary-
zacja i efektywniejsze wykorzystanie gminnych 
zasobów mieszkaniowych.
3. Poprawa stanu technicznego gminnego 
zasobu nieruchomości - ubieganie się o środ-
ki krajowe z BGK (m.in. program Premia MZG z 
opcją grantu MZG).

Infrastruktura
1. Kontynuowanie budowy i wymiany oświe-
tlenia ulicznego na energooszczędne w oparciu 
o dofinansowania rządowe i środki własne.
2. Dalsza modernizacja i budowa dróg i 
chodników, ścieżek pieszo-rowerowych oraz 
poprawa bezpieczeństwa dzięki wyznaczaniu 
nowych przejść dla pieszych.
3. Wspieranie i promocja budowy przyszłej 
obwodnicy Wałcza w ciągu drogi krajowej nr 22.
4. Modernizacja oświetlenia oraz alejek na 
cmentarzach komunalnych.
5. Rozbudowa promenady nad Jeziorem Zamkowym.
6. Budowa i rewitalizacja zielonej przestrze-
ni w mieście oraz dążenie do poprawy wizualnej 
miasta.
7. Modernizacja stadionu miejskiego.

Obrona cywilna i bezpieczeństwo
1. Podwyższenie bezpieczeństwa mieszkań-
ców – rozszerzenie monitoringu miejskiego.
2. Szkolenia z pierwszej pomocy i kursy samo-
obrony dla mieszkańców.
3. Współpraca z Komendą Powiatową Policji 
w Wałczu i Komendą Powiatową Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Wałczu.

Edukacja
1. Dokończenie zadań remontowych i inwe-
stycyjnych związanych z modernizacją szkół i 
przedszkoli. 
2. Modernizacja infrastruktury sportowej.
3. Pomoc w uzyskaniu trwałego wsparcia 
psychologa dla dzieci i młodzieży.
4. Atrakcyjna oferta zajęć pozalekcyjnych.

Kultura, turystyka, sport i rekreacja
1. Wspieranie lokalnych artystów, zespołów 

muzycznych i teatralnych, stowarzyszeń i orga-
nizacji. 
2. Rozbudowa oferty kulturalnej miasta tak, 
by była ciekawa i dedykowana dla każdej grupy 
społecznej i wiekowej.
3. Powrót do tradycyjnie organizowanych w 
mieście imprez. 
4. Wsparcie rozwoju klubów sportowych, 
stowarzyszeń i towarzystw, ze szczególnym 
naciskiem na nową ofertę sportową dla dzieci i 
młodzieży, organizację cyklicznych imprez ple-
nerowych i festynów, wzmacniających poczucie 
lokalnej tożsamości.
5. Ochrona dziedzictwa historycznego i kul-
turowego poprzez remonty i renowację obiek-
tów historycznych.
6. Utworzenie nowych miejsc rekreacyjno 
– wypoczynkowych i doposażenie już istnieją-
cych.

Pomoc społeczna
1. Wsparcie działań w rozwiązywaniu pro-
blemów społecznych, pomocy rodzinie, profi-
laktyce i rozwiązywaniu problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałaniu narkomanii, przeciwdzia-
łaniu przemocy w rodzinie i ochronie ofiar tej 
przemocy.
2. Kontynuowanie współpracy z Pilskim 
Bankiem Żywności, aby zapewnić  pomoc naj-
bardziej potrzebującym.
3. Stworzenie spójnego systemu, który 
zapewni osobom z niepełnosprawnością oraz 
ich opiekunom możliwość pełnego udziału w 
życiu społecznym miasta:  właściwe przygoto-
wanie szkół dla dzieci z niepełnosprawnościami, 
udostępnienie miejsca wspólnych spotkań osób 
udzielających bezpośredniego wsparcia dla osób 
z niepełnosprawnościami, oferując możliwość 
wymiany wiedzy i doświadczeń.
4. Kontynuowanie działań aktywizujących 
seniorów w naszym mieście. 
5. Zwiększanie integracji i solidarności mię-
dzypokoleniowej poprzez wspólne warsztaty, 
spotkania i imprezy kulturalne.

Promocja
1. Promowanie Miasta Wałcz w oparciu o jego 
potencjał przyrodniczy, kulturowy i turystyczny: 
obszar Natura 2000, obiekty sakralne, fortyfika-
cje Wału Pomorskiego, zabytki, lokalne produkty, 
turystykę pieszą i rowerową.
2. Poprawa estetyki miasta i ładu przestrzen-
nego.

Porozmawiajmy 
o programie 
wyborczym:
Widzimy na mieście mnóstwo banerów, ale nie 
ma tam konkretów i informacji o programie wy-

borczym poszczególnych komitetów. Niezależni 
mają swój program wyborczy i założenia, którymi 
mają się kierować, po zdobyciu zaufania społecz-
nego.
Głosowanie na partie, to krok do ubezwłasnowol-
nienia samorządów, partie powinny być wręcz 
wykluczone z wyborów samorządowych, bo jest 
to nieuczciwa praktyka finansowa, gdyż partie fi-
nansowane są z podatków każdego z nas, dlatego 

widać najwięcej banerów właśnie partyjnych. 
Decyzyjność partyjna, ponad potrzebami spo-
łeczeństwa lokalnego? Czy tego chcemy w 
samorządzie? Gdzie powinny zapadać decyzje 
na najniższym stopniu administracyjnym, czy 
centralnie za nakazem partii?  Tylko niezależ-
ność daje nam swobodę decydowania o tym, co 
się dzieje w wokół nas.

sfinansowano ze środków KWW Niezależni



Gabinet Kosmetyczny Camill Kamila Łątkowska
Telefon: +48 508 354 761

Novel Marzena Wieczorek
Telefon: +48 662 265 675

Podologia & Pedicure Aleksandra Szostek
Tel: +48 665 455 059

Wiosna tuż, tuż, więc 
nadchodzi czas na 
wiosenną regenerację 
skóry i ciała po zimie. 
Zimą nasza skóra jest 
poszarzała i zanie-
czyszczona. Dlatego 
wiosna, to idealny 
czas na przywrócenie 
skórze równowagi, 
odzyskania blasku i 
zdrowego wyglądu. 
Wiosna, to dobry czas 
na zmotywowanie się 
do prawidłowej pielę-
gnacji naszej skóry i 
całego ciała. A w tym 
wszytkim pomoże 

Państwu zespół na-
szych specjalistów. Za-
chęcamy do zapozna-
nia się z nimi, a przede 
wszytkim do odwie-
dzenia gabinetów, w 
których zawsze czekają 
na Was uśmiechnięte 
osoby.

Zapewne zależy Ci aby Twoja 
skóra odzyskała  świeży i 
promienny wygląd, chcesz 
aby Twoje dłonie i stopy były 
w dobrej kondycji, zatem 
porada, skorzystaj z wizyty w 
naszych gabinetach kosme-
tycznych i podologicznych.

Wiosna, to czas kiedy pozby-
wamy się ciepłych rękawic 
i eksponujemy nasze ręce. 
Odżywione, wypielęgnowane 
dłonie, pięknie pomalowane 
i wystylizowane paznokcie, 
tworzą niesamowity efekt 
wizualny. Na pewno lepiej 
poczujemy się z tym drobia-
zgiem i będziemy się lepiej 
czuli, a samopoczucie jakże 
jest istotne. Prawda?

W tym okresie warto rów-
nież zadbać o inne aspekty 
naszego wyglądu. Jeżeli szu-
kasz doświadczonej stylistki, 
która zadba o Twoje rzęsy i 
brwi, sprawiając, że Twoje 
spojrzenie będzie hipnotyzo-

wać, to poniżej dowiesz się 
czegoś więcej od specjali-
stów, którzy zajmują się tym 
każdego dnia.

Niepowtarzalny i unikalny 
wygląd możemy uzyskać 
także dzięki tatuażom. 
Zainteresowanych wykona-
niem tatuażu zrobionego 
w sposób profesjonalny i 
przede wszystkim bezpiecz-
ny, zapraszamy do studia 
Wonderline Tatto. Tutaj z całą 
pewnością zostanie zreali-
zowany Wasz pomysł na 
wyrażenie siebie.

W wiosennej metamorfozie 
pomogą jeszcze masaże i 

doświadczeni specjaliści sto-
sując profesjonalne zabiegi 
i kosmetyki, a o nich można 
dowiedzieć się z poniższych 
krókich wywiadów.

Teraz najlepsze. Wszystko 
można zrealizować w jednym 
miejscu. Zapraszamy zatem 
do odwiedzenia Sinogalu 
(Kościuszki 4A) i skorzysta-
nia z bogatej oferty naszych 
Partnerów i jesteśmy pewni, 
że będziecie odwiedzać nas 
częściej

Zarządcy Nieruchomości 
„Sinogal”

Wiosna  ach to TY

Gabinet Kosmetyczny Camill
Kamilo, wiadomo skąd nazwa gabinetu, 
więc się nie pytam, ale czym się zajmujesz 
każdego pięknego dnia?
-Usługi wykonywane w moim gabinecie, to 
głównie manicure, pedicure, paznokcie żelowe. 
zabiegi upiększające na twarz, henna, depila-
cja.   

Z których usług najczęściej korzystają 
klienci?
Klienci korzystają ze wszystkich usług ;-) 

A porada na wiosnę?
-Najważniejszy jest uśmiech i radość z życia 

ale oczywiście nie zapominamy o  pięknie 
zadbanych dłoniach i stopach  oraz promiennej, 
zadbanej  cerze.

To miejsce, w którym masz swój gabinet 
nie jest przypadkowe?
-Nie, ważna jest dla mnie przede wszystkim 
lokalizacja. Parking.  To w sumie taki mój drugi 
dom.

Novel Marzena Wieczorek
Jakie usługi świadczysz? 
W Salonie Novel dostępne są zabiegi z zakresu 
pielęgnacji twarzy ( w tym brwi i rzęs ), dłoni 
i stóp. Duży nacisk kładę na  podtrzymywanie 
naturalnego piękna kobiet. Delikatne podkre-
ślenie brwi i rzęs henna, pielęgnowanie twarzy 
od podstaw, tradycyjny manicure i pedicure z 
malowaniem winylowym/ hybrydowym lub ty-
tanowym. Manicure tytanowy jest innowacyjną 
metodą trwałej stylizacji paznokci bez uzycia 
lampy, wzbogacona o witaminy A, E i D.
Novel jest miejscem, w którym nie tylko dbamy 
o naszą skórę i stopy, czy dłonie. Jest miejscem 
odpoczynku, relaksu i dobrej kawy :-) 

Z czego najczęściej korzystają klienci?
Klienci najczęściej sięgają po wyżej wymienio-

ne zabiegi, jednak największą popularnością 
cieszy się manicure tytanowy. Wszystko dlate-
go, że jest odpowiedni dla alergików i stanowi 
świetną alternatywę dla stylizacji np. żelowych.

Taka szybka jedna porada na wiosnę jeśli 
chodzi o zadbania o naszą skórę 
Warto oczyścić naszą skórę po sezonie zimo-
wym. W Salonie dostępne są zabiegi oczyszcza-
jące i nawilżające skórę, dodające jej blasku.

Dlaczego wybrałaś Sinogal do prowadze-
nie swojego biznesu?
Sinogal jest miejscem w centrum miasta, a 
jednak nieco na uboczu, dzięki czemu ucieka-
my od zgiełku miasta paradoksalnie będąc w 
samym jego sercu.

Podologia & Pedicure 
Aleksandra Szostek
Jakie usługi świadczysz Aleksandro?
W moim gabinecie zajmuję się leczeniem, profi-
laktyką i pielęgnacją stóp. 

Z czego najczęściej korzystają Twoi klienci? 
Moi klienci najczęściej mają problemy z wra-
stającymi paznokciami, odciskami, z grzybicą 
paznokci lub bakterią, suchymi i pękającymi 
piętami, czy brodawkami wirusowymi, które 
również usuwam w moim gabinecie. 

Kompleksowo wszytko co do stóp?
Tak, oprócz medycznych zabiegów wykonuję pie-
lęgnację stópek i w zależności od stanu paznokci  
maluję je na życzenie hybrydami lub nieutwar-
dzanymi w lampie lakierami proteinowymi. 

Taka szybka jedna porada na wiosnę jeśli 
chodzi o zadbanie o nasze ciało?
Zadbaj o siebie, poświęć sobie  troszkę czasu, 
Twoje ciało Ci za to podziękuję! 

To miejsce do prowadzenia biznesu pew-
nie nie jest przypadkowe, jakie zalety 
największe są dla Ciebie na prowadzenie 
biznesu w Sinogalu?
Wybrałam Sinogal przede wszystkim dlatego, że 
jest w centrum miasta i ma sporo miejsc parkin-
gowych. Poza tym  mamy tu  już całkiem spory 
wachlarz medyczno-kosmetycznych gabinetów. 
Jednak najważniejsza i zarazem najpiękniejsza 
jest atmosfera jaką tu w większości tworzymy. 



Katarzyna Aftyka Wonderline Tattoo
Tel: +48 888 757 220

Brokat Agata Szczęsna
Tel: +48 721 245 891

Dream Lashes Paulina Stawska Sawicka
Tel: +48 693 767 122

Art Beauty Karolina Józefowicz
Tel: +48 725 223 036

Lila Beauty & SPA 
Kosmetolog Paulina Kopliner
Cześć Paulina, jakie usługi świadczysz?
-Jest tego trochę, ale głównie, to makijaż 
permanentny brwi, ust i oczu, ale także mode-
lowanie ust, zabiegi z medycyny estetycznej, 
stylizacja brwi i rzęs, a na salonie już od maja 
laserowe usuwanie tatuaży oraz brwi perma-
nentnych i peeling węglowy. Prowadzę także 
szkolenia dla przyszłych stylistek : - stylizacja 
brwi - stylizacja rzęs  - stylizacja paznokci 

Z czego najczęściej korzystają klienci?  
-Większość klientek w moim gabinecie korzysta 
z usług makijażu permanentnego brwi oraz mo-

delowania ust a także dedykowanych szkoleń. 
 
Taka szybka jedna porada na wiosnę jeśli 
chodzi o zadbanie o nasze ciało?
-Pamiętajcie o kremach z filtrami (spf 50) 

To miejsce do prowadzenia biznesu pew-
nie nie jest przypadkowe, jakie zalety 
największe są dla Ciebie na prowadzenie 
biznesu w Sinogalu?
-Wraz z partnerką biznesową potrzebowaly-
smy większego metrażu na dwa gabinety a w 
sinogalu nadarzyła się taka okazja . Do tego na 
plus - parking i samo centrum miasta co jest 
wygodą dla naszych klientek :)

LILIA Beauty & SPA Kosmetolog Paulina Kopliner
Tel: +48 513 235 247

Art Beauty Karolina Józefowicz
Jakie usługi świadczysz Karolino?
-Głównie stylizacje rzęs oraz pedicure kosme-
tyczny 

Z czego najczęściej u Ciebie korzystają 
klienci? 
-W moim salonie dominująca usługa jest styli-
zacja rzęs 

Tradycyjnie, taka szybka jedna porada na 
wiosnę jeśli chodzi o zadbanie o nasze 
ciało?
-Nie zapominać o piciu wody.

Co zachęciło Ciebie na prowadzenie bizne-
su w Sinogalu?
-Jak już Paula wspomniała , jako partnerki 
biznesowe szukałyśmy lokalu  abyśmy mogły 
mieć dwa osobne gabinety, ale być razem - to 
wygoda dla naszych klientek, które korzystają 
z naszych usług jednego dnia i mogą wciąż 
mieć nas w jednym miejscu . Po za tym kolejna 
zaleta jest to oczywiście parking jak i to , że 
jesteśmy w centrum 

Katarzyna Aftyka Wonderline Tatto

Cześć Kasia, czym się zajmujesz?
W moim salonie wykonuję tatuaże artystyczne, 
specjalnie zaprojektowane dla moich klientów.
Bardzo lubię wykonywać delikatne i kobiece 
wzory, oraz precyzyjne szczegółowe i oryginal-
ne męskie projekty. Tatuaż to według mnie jest 
coś bardzo osobistego, dlatego zawsze warto 
przemyśleć swój wybór. 

To nie jest zwykły zabieg upiększający, 
on zostaje z nami na dłużej, czyli mogę 
stwierdzić, że jest wyjątkowy? 
W razie wątpliwości w podjęciu decyzji zawsze 
służę fachową pomocą podczas konsultacji.

Szybka porada na wiosnę?
A to teraz na wiosnę, jest najlepszy termin na 
wykonanie tatuażu, który zdąży się wygoić do 
lata

A dlaczego w tym miejscu działasz?
Sinogal, to miejsce rozwijające się, powstają 
tu wciąż nowe gabinety i wiele usług można 
wykonać w jednym budynku, który znajduje się 
w centrum miasta dlatego jest do duży plus.

Brokat Agata Szczęsna 

Agato. Twoje główne zajęcia w gabinecie 
to:
-Głównie zajmuje się takimi usługami jak styli-
zacja paznokci dłoni i stóp oraz stylizacją brwi. 

Dlaczego akurat takie zajęcia wybrałaś 
jako pomysł na swoją działalność?
-Są to podstawowe usługi, z których korzysta 
większość kobiet w każdym wieku. 
Wiosna, to idealny czas aby zadbać o siebie.

Co skłoniło Ciebie, aby mieć gabinet 

właśnie pod adresem Kościuszki4A, czyli 
Sinogal?
-Sinogal jest prężnie rozwijającym się miej-
scem. Można skorzystać w nim z wielu usług. 
Kolejnym atutem tego miejsca jest duży par-
king oraz lokalizacja

Dream Lashes Paulina Stawska
Paulino, czym się specjalizujesz?
Od 10 lat zajmuje się profesjonalną stylizacja 
rzęs. 

Zwykła rzęsa, a tyle pracy przy niej. To 
cieszy się, aż tak dużym zainteresowa-
niem?
Tak. Od samego początku prowadzenia mojej 
działalności stylizacja rzęs cieszy się dużym 
zainteresowaniem. Panie uwielbiają ten zabieg, 
ponieważ bardzo ułatwia codzienną rutynę i 
każdej z nas dodaje uroku 

Jako specjalistka od rzęs, co możesz pole-

cić na wiosnę?
Myślę, że jedna z form zadbania o siebie będzie 
oczywiście piękna stylizacja rzęs, a w ofercie 
mam również rzęski kolorowe, które wiosną i 
latem Panie chętnie wybierają. 

Największa zaleta prowadzenia działalno-
ści w tym miejscu?
Sinogal na prowadzenie swojego biznesu wy-
brałam 7 lat temu. Dla mnie istotną kwestią 
była dobra lokalizacja i jasne pomieszczenie z 
dużymi oknami. Plus za parking. 



ROZRYWKA ROZRYWKA 
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Z kapelusza 
Janusza

ciekawostki

 
Zajączek i niedźwiedź jechali 
pociągiem na komisję wojsko-
wą. Zajączek wypadł z pociągu 
i wybił sobie wszystkie zęby. 
Pobiegł jednak na skróty i dotarł 
na miejsce szybciej niż miś. Kiedy 
miś wchodził do budynku, zając już 
wychodził z komisji.
- No i co? - spytał miś.
- Ffposątku! - odpowiedział zając. - 
Sffolniony, bffak usębienia!
Miś pomyślał chwile, odszedł na 
bok, wziął kamień i też wybił sobie 
zęby.
Wychodzącego z komisji misia, 
oczekiwał już zając.
- No i csfo? - pyta zając.
- Ffposądku! - odpowiada miś. - 
Sfolniony! Plasfkoftopie!

Przychodzi baba do lekarza.
– Panie doktorze, chciałam…
– Proszę się rozebrać.
Gdy baba się rozebrała, lekarz 
pyta:
– Co pani dolega?
– Nic. Chciałam się tylko spy-
tać, czy w tym roku pan doktor 
też chce ode mnie trochę jaj na 
Wielkanoc.

Żona do męża: Jakie masz plany 
na Wielkanoc? Mąż: Takie jak 
Jezus… Żona: Co masz na myśli? 
Mąż: Zniknę w piątek i wrócę do-
piero w poniedziałek Żona: To su-
per! Jeśli tak zrobisz to ja będę jak 
Maria… Mąż: Co masz na myśli? 
Żona: Wrócę w ciąży nie dotykana 
przez męża.

W Wielkanoc chłop wchodzi do 
obory i mówi do krowy:
– Mućka, powiedz co!
– Spadaj! Mówię tylko w Wigilię.

Szef firmy dyktuje sekretarce list 
do dłużnika:
- ”Złodzieju i łajdaku! Jeśli pan na-
tychmiast nie zapłaci z odsetkami 
za podstępnie wyłudzone towary, 
zgłaszam sprawę na policję i do 
prokuratury”.
- Szefie - mówi sekretarka - ten list 
przyjdzie akurat na święta. Może 
jakoś inaczej...
- Słusznie. Proszę dopisać pod 
spodem: ”Wesołych Świąt”.

1.Data Wielkanocy wyznaczana 
jest na podstawie faz księżyca. 
Wypada zawsze w pierwszą nie-
dzielę po wiosennej pełni księżyca.

2. Nazwa „Wielkanoc” pochodzi od 
staroangielskiego słowa „Ēostre” 
lub „Ēastre”, które odnosi się do 
germańskiej bogini wiosny i płod-
ności o nazwie Ēostre. W języku 
niemieckim Wielkanoc nazywa się 
„Ostern”, co również odnosi się do 
tej bogini.

3. Zwyczaje związane z Wielka-
nocą różnią się w zależności od 
kultury i regionu. Na przykład w 
Polsce popularne są święcenia 
pokarmów w Wielką Sobotę, w 
Niemczech dzieci szukają ukrytych 
jajek w ogrodach, a w Hiszpanii 
odbywają się widowiskowe proce-
sje religijne.

4.Tradycją wielkanocną jest 
dekorowanie jajek. W niektórych 
krajach jajka są barwione na 
różne kolory i zdobione, podczas 
gdy w innych jajka są składane 
w koszykach jako ozdoba stołu 
wielkanocnego. W niektórych 
krajach popularne są również jajka 
czekoladowe.

5. W niektórych krajach symbolem 
Wielkanocy jest królik wielka-
nocny, który przynosi dzieciom 
prezenty. Wierzono, że króliki były 
szczególnie płodne, co symbolizo-
wało płodność wiosny.

6. W niektórych krajach, takich jak 
Polska czy Rosja, istnieje tradycja 
wypiekania specjalnego chleba 
wielkanocnego, często ozdobione-
go symbolami religijnymi.

7. Wielkanoc jest często obchodzo-
na w kulturze popularnej poprzez 
filmy, książki i piosenki. Jednym z 
najbardziej znanych przykładów 
jest film animowany „Shrek Fo-
rever After”, który zawiera sceny 
inspirowane Wielkanocą.

8. W kulturze wielkanocnej zając i 
jajko symbolizują płodność, odra-
dzanie się i nowe życie, co odnosi 
się do chrześcijańskiego przesła-
nia zmartwychwstania Chrystusa.

reklama 
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W środę, 20 marca, w wy-
remontowanym Kinie Tęcza 
odbyło się niezwykłe wyda-
rzenie – spotkanie z Pawłem 
Małaszką, który podzielił się 
fascynującymi przeżyciami 
z jego rowerowej ekspedycji 
do Afganistanu w 2024 roku.

Paweł Małaszko opowiedział o swojej 
pełnej przygód podróży, która rozpo-
częła się na początku tego roku i na 
której napotkał wiele wyzwań, w tym 
niebezpieczne warunki drogowe i at-
mosferyczne. Doświadczył konfrontacji 
z talibami oraz życzliwości miejscowej 
ludności. Uczestnicy spotkania mieli 
okazję poznać te historie z pierwszej 
ręki, co było niezwykłym doświadcze-
niem.

Życzymy Pawłowi kolejnych ciekawych 
wypraw, zawsze trzymając kciuki za 
jego szczęśliwe powroty do domu.

Na rowerze 
przez 
Afganistan!



Ul. Kościuszki 4A
78-600 Wałcz

tel. +48 67 387 42 43
biuro@studioextra.pl

Gazety, Ksiązki, Foldery, Plakaty, Ulotki, Gadżety, intuicyjne strony www, 
Odzież reklamowa, Opakowania, Materiały ekologiczne, Projektowanie
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Miniona sobota stała 
się dniem pełnym spor-
towej pasji i integracji 
w sercu Wałcza, gdzie 
odbył się 6. Wałecki 
Bieg i Marsz Dwóch 
Skarpet. 

Organizowany przez Środo-
wiskowy Dom Samopomo-
cy w Wałczu oraz Miejski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji, 
wydarzenie zgromadziło tłu-
my uczestników, gotowych 
do przełamania własnych 
barier i wspólnej rywaliza-
cji. Pomimo pogody, która 
nie rozpieszczała wszyscy 
uczestnicy dotarli na metę. 
Podczas wydarzenia odby-
ło się również odsłonięcie 
pamiątkowych tablic na Alei 
Gwiazd i Sportu. Na obszer-

ną fotorelację zapraszamy 
Państwa na portal 
www.extrawalcz.pl 

6. Wałecki Bieg i Marsz Dwóch Skarpet

Policjantki dzielni-
cowe z Komendy 
Powiatowej Policji 
w Wałczu przepro-
wadziły spotkanie 
dla szóstoklasistów. 
Prelekcja w głównej 
mierze poświęcona 
była tematyce hejtu 
i sposobów radzenia 
sobie z nim.

Profilaktyka to jedno z usta-
wowych zadań policjantów. 
W ramach tych obowiązków 
mundurowi przeprowadza-
ją m.in. liczne spotkania w 
szkołach. Ostatnio policjant-
ki dzielnicowe spotkały się 
z uczniami klasy szóstej z 
wałeckiej „SP nr 2”, gdzie 
prelekcja w głównej mierze 
poświęcona była tematyce 
hejtu i sposobów radzenia 
sobie z nim. Słuchacze, pod-

czas spotkania, dowiedzieli 
się czym jest hejt, jak go 
unikać oraz co należy zrobić, 
kiedy staniemy się ofiarą 
hejtu. Niemiłe, obraźliwe, 
wulgarne, poniżające komen-
tarze w sieci to niestety już 
prawie codzienność. Tego 
typu zajęcia mają na celu 
uświadomienie młodzieży 
szkolnej, że nigdy w Interne-
cie nie jesteśmy anonimowi 
oraz, że za swoje nieodpo-
wiednie zachowania w sieci 
możemy ponieść odpowie-
dzialność prawną. Problem 
hejtu w sieci dotyka niemal 
każdego. To nie jest tylko 
problem młodzieży, to jest 
problem wszystkich ludzi – 
podkreślały policjantki. Na 
koniec spotkania dzielnicowe 
przypominały, że przekona-
nie o poczuciu anonimowości 
zza komputera jest fałszywe.

Źródło: KKP w Wałczu

Hejt. Co poradzić?



Rada Miasta

Nr Zasięg

1 ulice: 3 Maja, Aleja Marszałka Józefa Piłsudskiego, Aleja Tysiąclecia,
Budowlanych, Bydgoska, J. Dąbrowskiego, Dworcowa, Kaszubska,
Kolejowa, Janusza Kusocińskiego, Mazowiecka, Nadjeziorna, Parkowa,
Emilii Plater, Południowa, Przedmiejska, Robotnicza, Sosnowa, Sportowa,
Strefowa,Werneńska,Wojska Polskiego6

2 ulice: Aleja ZdobywcówWału Pomorskiego, Grażyny Bacewicz, Bracka,
Brylantowa, Jana Brzechwy, Brzozowa, Bursztynowa, Cechowa,
Chełmińska, Chrząstkowo, Ciasna, Ewy Demarczyk, ks. Bolesława
Domańskiego, Drahimska, Juliana Fałata, Gdańska, Aleksandra
Gierymskiego, Marka Grechuty, Harcerska, Królowej Jadwigi, Jasna, Jacka
Kaczmarskiego,Wojciecha Kilara, Kilińskiego, Kilińszczaków, Klonowa,
Jonasza Kofty, Kołobrzeska, Krzysztofa Komedy, Wojciecha Kossaka,
Kościelna, T. Kościuszki, Krótka, Kujawska, Kwiatowa, Leśna, Lipowa,
Witolda Lutosławskiego, 1 Maja, Jacka Malczewskiego, Jana Matejki, Miła,
Wojciecha Młynarskiego, Heleny Modrzejewskiej, Stanisława Moniuszki,
Morska, Czesława Niemena, Nowomiejska, Agnieszki Osieckiej, Osiedle
Moje Marzenie, Osiedle Olimpijskie, Osiedle Stefana Batorego, Papieża
Jana XXIII, Krzysztofa Pendereckiego, Piaskowa, Piastowska, Plac Polski,
Plac Wolności, Podgórna, Podleśna, Połczyńska, Poznańska, Pożarna,
Północna, Półwiejska, Przemysłowa, Jeremiego Przybory, Rzeczna,
Rzemieślnicza, H. Sienkiewicza, Słoneczna, Juliusza Słowackiego, Smolna,
Ludwika Solskiego, Spokojna, Edwarda Stachury, S. Staszica, Szczęśliwa,
Szmaragdowa, Szpitalna, Karola Szymanowskiego, Tęczowa, Towarowa,
Juliana Tuwima,Warzywna, Wąska, Wierzbowa, Stanisława Ignacego
Witkiewicza,Wronia,Wybudowanie, StanisławaWyspiańskiego, Zamiejska,
Zamkowa, Zaułek Chełmiński, Zbożowa, Zielna, Złota, Żabia, S.
Żeromskiego

3 ulice: Generała Władysława Andersa, AtenWałeckich, Bankowa, Batalionów
Chłopskich, Bukowa, Chłodna, Chmielna, F. Chopina, Dębowa, M.
Konopnickiej, Kościuszkowców, Krucza, prof. Antoniego Łowińskiego, A.
Mickiewicza, Młynarska, Morzyce, ObrońcówWesterplatte, Ogniowa,
Ogrodowa, Okrężna, gen. Leopolda Okulickiego, Orla, Osiedle Dolne
Miasto, Osiedle Nowe Morzyce, Osiedle Piastowskie, Osiedle Zacisze,
Ignacego J. Paderewskiego, Partyzantów, Plac Zesłańców Sybiru,
Pocztowa, Polna, Pomorska, Poniatowskiego, Macieja Rataja, Sądowa,
Szarych Szeregów, Szkolna, Topolowa, Urocza, Wiejska,Wilcza,Wileńska,
Wincentego Witosa, Żyzna

Okręgi Rada Miejska Wałcz



Rada Powiatu w Wałczu

Nr Zasięg

1 m. Wałcz

2 gm. Wałcz

3 gm. Człopa, gm. Mirosławiec, gm. Tuczno

Gmina Mirosławiec

Siedziba Granice Numer
komisji

Szkoła Podstawowa w
Mirosławcu,
ul.Wolności 21,
78-650 Mirosławiec

tak Miasto Mirosławiec, ulice: 10 Lutego,
Adama Mickiewicza, Akacjowa, Hugo
Kołłątaja, Jaśminowa, Jeziorna, Juliusza
Słowackiego, Kościuszki, Kościelna,
Krótka, Kwiatowa, Lipowa, Młyńska,
Nowa, Ogrodowa, Osiedle Diamentowe,
pl. Wolności, Polna, Poznańska,
Radosna, Spacerowa, Sprzymierzonych,
Szkolna, Szmaragdowa, Stanisława
Staszica, Wałecka, Wąska, Wileńska,
Wolności od nr 5 do nr 19A, Zamkowa;
Zacisze.

1

Ośrodek Kultury w
Mirosławcu,
ul. Parkowa 1,
78-650 Mirosławiec

tak Miasto Mirosławiec, ulice: Dworcowa,
Jaskółcza, Jastrzębia, Krucza,
Księżycowa, Leśna, Orla, Osiedle
Wrzosowe, Parkowa, Różana,
Skowronkowa, Słoneczna, Spokojna,
Tęczowa, Wolności od nr 22 do nr 69B,
Żurawia; miejscowości: Gniewosz,
Kierpnik, Łowicz Wałecki, Orle, Polne

2

Placówka Wsparcia
Dziennego "Lotnik" w
Mirosławcu Górnym,
ul.Lotnictwa Polskiego
4/1,
78-651 Mirosławiec
Górny

tak Miejscowość Mirosławiec Górny 3

Świetlica Wiejska w
Bronikowie, Bronikowo
40B, 78-652
Mirosławiec

tak Miejscowości: Bronikowo, Próchnowo 4

Świetlica Wiejska w
Piecniku, Piecnik 53,
78-650 Mirosławiec

tak Miejscowości: Kalinówka, Piecnik,
Toporzyk

5

Świetlica Wiejska w
Hankach, Hanki 47,
78-650 Mirosławiec

tak Miejscowości: Hanki, Hanki-Kolonia,
Jadwiżyn, Nieradz, Sadowo, Setnica

6

Świetlica Wiejska w
Jabłonowie, Jabłonowo
16, 78-650 Mirosławiec

nie Miejscowości: Jabłonkowo, Jabłonowo,
Pilów

Gmina Człopa

Siedziba Granice Numer
komisji

Hala Widowisko-Sportowa
w Człopie,
ul.Osiedlowa 9,
78-630 Człopa

tak Człopa: Akacjowa, Bogdanki, Brzozowa,
Bydgoska, Gospodarska, Kolejowa, Kopernika,
Kościuszki, Krótka, Kwiatowa, Leśna, Ludowa,
Mickiewicza, Młyńska, Moniuszki, Nad Łąkami,
Osiedle Sosnowe, Osiedlowa, Piaskowa, Plac
Zwycięstwa, Paderewskiego, Podgórna, Polna,
Południowa, Przedszkolna, Reymonta,
Robotnicza, Rybacka, Rynkowa, Słoneczna,
Sobieskiego, Strzelecka, Targowa,Warszawska,
Wiejska, Witosa, ZwycięstwaWojska Polskiego,
Żeromskiego.

1

Szkoła Podstawowa w
Człopie,
ul.Plac Zwycięstwa 6,
78-630 Człopa

tak Miejscowości: Brzeźniak, Bukowo, Czaplice,
Dłusko, Drzonowo, Drzonowo Wałeckie,
Dzwonowo, Golin, Jaglice, Jeleni Róg, Jelenie,
Krąpiel, Miradź, Nałęcze, Orzeń, Pieczyska,
Podgórze, Podlesie, Przelewice, Pustelnia,
Rybakówka, Szczuczarz, Trzebin, Załom, Zwierz

2

Świetlica Wiejska,
Mielęcin ul.Szkolna 5,
78-630 Człopa

tak Miejscowości: Mielęcin, Trzcinno 3

Świetlica Wiejska,
Wołowe Lasy 22,
78-630 Człopa

tak MiejscowośćWołowe Lasy 4

Gmina Tuczno

Siedziba Granice Numer
komisji

Hol Szkoły
Podstawowej,
ul. Szkolna 41,
78-640 Tuczno

tak Miasto Tuczno ulice: 1 Maja, Dworcowa,
Gdańska, Jeziorna, Kaszubska, Klasztorna, Marii
Konopnickiej, Kościuszki, Krótka, Leśna,
Mickiewicza, Miodowa, Młyńska, Moniuszki,
Nowa, Ogrodowa, Parkowa, Piaskowa, Pocztowa,
Podgórna, Przemysłowa, Rybacka, Rzeczna,
Słoneczna, Sosnowa, Staszica, H. Sienkiewicza,
Szkolna,Wąska, Zamkowa, Zygmunta Augusta;
miejscowości: Tuczno Pierwsze, Tuczno Drugie,
Tuczno Trzecie

1

ŚwietlicaWiejska,
Marcinkowice 84,
78-641 Tuczno

tak Miejscowości: Bytyń, Jamienko, Lubiesz,
Marcinkowice, Próchnówko

2

ŚwietlicaWiejska,
Rzeczyca
ul. 1 Maja 39,
78-641 Tuczno

tak Miejscowości: Jeziorki, Krępa Krajeńska, Nowa
Studnica, Płociczno, Ponikiew, Rzeczyca,Wrzosy,
Złotowo

3

ŚwietlicaWiejska,
Zdbowo 2,
78-640 Tuczno

nie Miejscowości: Mączno, Zdbowo 4

Budynek Gminny -
ŚwietlicaWiejska,
Rusinowo 3,
78-640 Tuczno

tak Miejscowość: Rusinowo 5

Gminny Ośrodek
Kultury, ul. Wolności
26a, 78-640 Tuczno

tak Miasto Tuczno, ulice: Chłodna, Fabryczna,
Fiołkowa, Kwiatowa, Makowa, Polna, Różana,
Strzelecka, Tulipanowa, Wolności,Wrzosowa;
Miejscowości: Martew, Miłogoszcz, Strzaliny

wybory odbędą się 7 kwietnia 



Gmina Wałcz

Siedziba �� Granice Numer
komisji

Niepubliczna Szkoła
Podstawowa,
Dębołęka 13A,
78-607 Dębołęka

tak Miejscowości: Boguszyn, Dębołęka,
Kłosowo, Świętosław

1

Szkoła Podstawowa,
Karsibór 39, 78-609 Karsibór

tak Miejscowości: Dobrogoszcz, Glinki,
Karsibór

2

ŚwietlicaWiejska w Kłębowcu,
Kłębowiec 50A, 78-600 Wałcz

tak Miejscowości: Kłębowiec, Kołatnik,
Piława, Pluskota, Rudnica, Wałcz
Pierwszy

3

Niepubliczna Szkoła
Podstawowa, ul. Szkolna 21,
78-611 Szwecja

tak Miejscowości: Czechyń,
Głowaczewo, Nowa Szwecja,
Ostrowiec, Szwecja

4

Niepubliczna Szkoła
Podstawowa,
Witankowo 42,
78-600 Wałcz

tak Miejscowości: Bukowa Góra,
Chude, Czapla, Czapla-Młyn,
Dobrzyca Leśna, Sitowo,Wiesiółka,
Witankowo, Witankowo-Folwark,
Witankowo-Kolonia

5

Szkoła Podstawowa,
Różewo 8,
78-627 Różewo

tak Miejscowości: Różewo, osada
Różewo

6

Szkoła Podstawowa,
Gostomia 36,
78-600 Wałcz

tak Miejscowości: Brzezinki, Gostomia,
Łąki, Popowo

7

Szkoła Podstawowa,
Strączno 53,
78-642 Strączno

tak Miejscowość: Strączno 8

Szkoła Podstawowa,
Chwiram 1,
78-627 Chwiram

tak Miejscowość: Chwiram 9

Świetlica Wiejska w Górnicy,
Górnica 26, 78-607 Górnica

tak Miejscowości: Górnica, osada
Górnica, Jeziorko, LaskiWałeckie,
Lipie

10

Biblioteka Publiczna Gminy
Wałcz, Lubno 36, 78-600 Wałcz

tak Miejscowości: Kolno, Lubno, osada
Lubno, Omulno

11

Świetlica Wiejska w Dobinie,
Dobino 14, 78-600 Wałcz

tak Miejscowości: Dobino, Przybkowo,
Wałcz Drugi

12

Świetlica Wiejska w Dzikowie,
Dzikowo 24, 78-600 Wałcz

tak Miejscowości: Dzikowo, Ługi
Wałeckie, Papowo, Prusinowo
Wałeckie, Prusinówko, Rusinowo,
Smoląg

13

Świetlica Wiejska w Nakielnie,
Nakielno 27, 78-642 Nakielno

tak Miejscowości: Nagórze, Nakielno,
osada leśna Nakielno, Rutwica,
osada Rutwica

14

Świetlica Wiejska w Rudkach,
Rudki 89, 78-607 Dębołęka

nie Miejscowości: Dobrzyca, Iłowiec,
Jarogniewie, Rudki

15

Świetlica Wiejska w Golcach,
Golce 3A, 78-600 Wałcz

nie Miejscowości: Golce, Zdbice,
Zdbice-Folwark

16

W roku bieżącym 
na terenie Miasta 
Wałcz realizowany 
będzie budżet oby-
watelski.

Projekty realizowane w 
ramach budżetu obywa-
telskiego przez jakiś czas 
zniknęły w Wałczu, a mają 
pozytywny wpływ na roz-
wój  całego miasta. W tym 
roku można składać swoje 
pomysły.

Inicjatywa jaką jest budżet 
obywatelski  pozwala budo-
wać poczucie sprawczości 
wśród Wałcz i Wałczanek , 
dzięki innowacyjnym oraz 
wartościowym inicjatywom 
realizowanym w ramach 
budżetu obywatelskiego 
można mieć wpływ na 
małe zmiany w mieście.

Harmonogram wdrożenia i 
realizacji budżetu obywa-
telskiego. 

Kwota zaplanowanych 
środków w budżecie 
miasta

250 000,00 zł

Maksymalna wartość 
składanego projektu 

250 000,00 zł

Harmonogram wdraża-
nia :

Zgłaszanie projektów:
- 25.03.2024 – 
12.04.2024

* weryfikacja formalna,
* informacja o projektach 
dopuszczonych i niedopusz-
czonych do głosowania,
* przekazanie wnioskodaw-
com informacji o dokona-
nych korektach o oszaco-
wanych kosztach,
* rozpatrzenie odwołań  
przez Burmistrza , ogłosze-
nie ostatecznej listy pro-
jektów dopuszczonych do 
głosowania 
-22.04.2024 – 
14.05.2024

Głosowanie
-30.05. 2024-21.06.2024

Ogłoszenie wyników
- 30.06.2024

Każdy, kto jest zaintereso-
wany realizacją projektu w 
ramach budżetu obywatel-
skiego, może zapoznać się 
ze szczegółami na spe-
cjalnie stworzonej stronie 
internetowej. Znajdą się 
tam także informacje o 
dotychczas zrealizoanych 
inwestycjach.

Obywatelu,
zgłoś swój projekt



Miasto Wałcz

Siedziba Granice Numer
komisji

Zespół Szkół nr 4-RCKU,
ul. Południowa 10a, 78-600
Wałcz

nie ulice: Bydgoska, Dworcowa, Kolejowa,
Nadjeziorna, Parkowa, Południowa,Wojska
Polskiego numery parzyste od nr 2 do nr 34,
numery nieparzyste od nr 7 do nr 41

1

Powiatowe Centrum
Kształcenia Zawodowego i
Ustawicznego, ul.
Budowlanych 4, 78-600
Wałcz

nie ulice: Aleja Tysiąclecia od nr 1 do nr 7,
Budowlanych, Strefowa,Wojska Polskiego
numery parzyste od nr 36 do końca oraz
numery nieparzyste od nr 43 do końca

2

Szkoła Podstawowa nr 4, ul.
Aleja Tysiąclecia 19, 78-600
Wałcz

tak ulice: 3 Maja, Aleja Marszałka Józefa
Piłsudskiego, Aleja Tysiąclecia numery od nr 9
do końca, Emilii Plater, J. Dąbrowskiego,
Janusza Kusocińskiego, Kaszubska,
Mazowiecka, Przedmiejska, Robotnicza,
Sosnowa, Sportowa,Werneńska

3

Przedszkole nr 9, ul. Wojska
Polskiego 53, 78-600 Wałcz

nie ulice: 1 Maja, Chełmińska, Ciasna, Gdańska,
Piaskowa, Poznańska, Zaułek Chełmiński,
Zbożowa

4

Przedszkole nr 6, ul.
Aleja Tysiąclecia 19a, 78-600
Wałcz

tak ulice: Kilińszczaków od nr 1 do nr 53, Królowej
Jadwigi, Spokojna, T. Kościuszki,Wronia, Złota

5

Wałeckie Centrum Kultury, pl.
Plac Zesłańców Sybiru 3,
78-600 Wałcz

tak ulice: Aleja ZdobywcówWału Pomorskiego,
Bracka, H. Sienkiewicza, Harcerska, Jasna,
Kilińskiego, Kilińszczaków numery od nr 54 do
końca, Kościelna, ks. Bolesława Domańskiego,
Kujawska, Miła, Osiedle Olimpijskie, Papieża
Jana XXIII, Piastowska, Plac Polski, Plac
Wolności, Podgórna, Półwiejska, Rzeczna, S.
Staszica, Szczęśliwa, Tęczowa, Wąska,
Wybudowanie, Zamiejska, Zamkowa

6

Środowiskowy Dom
Samopomocy dla Osób z
Zaburzeniami Psychicznymi,
ul. Nowomiejska 4,
78-600 Wałcz

tak ulice: Grażyny Bacewicz, Brylantowa, Jana
Brzechwy, Brzozowa, Bursztynowa, Cechowa,
Chrząstkowo, Ewy Demarczyk, Drahimska,
Juliana Fałata, Aleksandra Gierymskiego,
Marka Grechuty, Jacka Kaczmarskiego,
Wojciecha Kilara, Klonowa, Jonasza Kofty,
Kołobrzeska, Krzysztofa Komedy,Wojciecha
Kossaka, Krótka, Kwiatowa, Leśna, Lipowa,
Witolda Lutosławskiego, Jacka Malczewskiego,
Jana Matejki,Wojciecha Młynarskiego, Heleny
Modrzejewskiej, Stanisława Moniuszki, Morska,
Czesława Niemena, Nowomiejska, Agnieszki
Osieckiej, Osiedle Filmowe, Osiedle Moje
Marzenie, Osiedle Stefana Batorego, Osiedle
Teatralne, Krzysztofa Pendereckiego,
Podleśna, Połczyńska, Pożarna, Północna,
Przemysłowa, Jeremiego Przybory,
Rzemieślnicza, Słoneczna, Juliusza
Słowackiego, Smolna, Ludwika Solskiego,
Edwarda Stachury, Szmaragdowa, Szpitalna,
Karola Szymanowskiego, Towarowa, Juliana
Tuwima,Warzywna, Wierzbowa, Stanisława
Ignacego Witkiewicza, Stanisława
Wyspiańskiego, Zielna, Żabia, S. Żeromskiego

7

Szkoła Podstawowa nr 1,
ul. Robotnicza 23,
78-600 Wałcz

tak ulice: A. Mickiewicza, Chmielna, gen. Leopolda
Okulickiego, Krucza, Ogniowa, Okrężna,
Poniatowskiego, Urocza, Wilcza, Żyzna

8

Szkoła Podstawowa Nr 2,
ul. M. Konopnickiej 2,
78-600 Wałcz

tak ulice: AtenWałeckich, Bankowa, Bukowa,
Chłodna, Dębowa, F. Chopina,
Kościuszkowców, M. Konopnickiej, Młynarska,
Morzyce, Ogrodowa, Orla, Osiedle Nowe
Morzyce, Osiedle Piastowskie, Plac Zesłańców
Sybiru, Pocztowa, Pomorska, Polna, prof.
Antoniego Łowińskiego, Sądowa, Szkolna,
Topolowa, Wileńska

9

Szkoła Podstawowa nr 5,
os.Osiedle Dolne Miasto 14A,
78-600 Wałcz

tak ulice: Generała Władysława Andersa, Osiedle
Dolne Miasto od nr 6 do nr 17

10

Przedszkole nr 8,
os.Osiedle Dolne Miasto 25A,
78-600 Wałcz

nie ulice: Batalionów Chłopskich, Ignacego J.
Paderewskiego, Macieja Rataja, Obrońców
Westerplatte, Osiedle Dolne Miasto od nr 18 do
końca, Osiedle Zacisze, Partyzantów, Szarych
Szeregów,Wiejska, WincentegoWitosa

11

107 SzpitalWojskowy z
Przychodnią SPZOZ,
ul. Kołobrzeska 44,
78-600 Wałcz

nie 107 SzpitalWojskowy z Przychodnią SPZOZ 12

Dom Pomocy Społecznej,
ul. Orla 35,
78-600 Wałcz

nie Dom Pomocy Społecznej 13
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POMIARY KAMERĄ 
TERMOWIZYJNĄ 

bezpłatny dojazd powiaty 
(wałecki, pilski, złotowski) 

Sprawdzenie izolacji mieszkań i domów.
Wychwycenie miejsc, gdzie ucieka ciepło. 

Badanie paneli fotowoltaicznych.
Audyt energetyczny.

Samo badanie wraz z raportem - od 250zł
Audyt  - wyceniany indywidualnie  

kontakt: 533 626 165

Książki 
kup sobie



OKRĘG NR 3 

Łączy nas WAŁCZ

Sfinansowane ze środków KWW Wspólny Wałcz


